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O hotărîtoare în marele
efort constructiv al ţării

3Pregătirea temeinică 
cu spirit gospodăresc 

a producţiei anului 1973
Parcurgem, etapă cu etapă, dimen

siunile unui cincinal dens in opţiuni 
si orientări hotărîtoare, cu satisfac
ţia că sfîrşitul oricărei etape ne gă
seşte proiectaţi ciu o treaptă mai sus 
pe imensul ecran al devenirii noas
tre socialiste. Calea progresului eco
nomic $i social, cale care după cum 
prea bine ştim a fost îmbrăţişată cu
0 nestrămutată hotărîre de întrea
ga suflare românească, nu este nici 
scurtă, nici uşoară. Dar ea constituie 
modalitatea cea mai sigură de impri
mare a unei înaintări rapide către 
comunism, către bunăstarea şi feri
cirea întregului popor. Flecare suc
ces, orice nouă realizare care se a- 
daugă măritor victorii repurtate pa 
frontul muncii însufleţite şi a între
cerii socialiste confirmă justeţea po
li tioii partidului nostru, clarviziunea 
si realismul cu care se stabilesc ja
loanele dezvoltării noastre viitoare, 
constituind1 în acelaşi timp o bază 
puternică de pe care abordăm o nouă 
etapă cu hotărîrea fermă şi deplin 
realizabilă de *4 devansa prevede, 
rile.

lată, sînfem în faţa „cotei 1973“ din 
«otuaiul cincinal, de cucerirea căreia 
depinde într-o măsură hotărîtoare 
materializare^ angajamentului pe ca- 
re  întregul nostru popor şi l-a tn.su* 

în preajma Conferinţei Naţional* 
ai parfcîdatoi» clncmahu înainte 0« 
termen!
1 Bilanţului rodnic al ac'estui an, pre
figurat de secretarul general al parti
dului de la tribuna recentei plenare 
;* Comitetului Central, S s-a adăugat 
«n program complex vlzînd toate la
turile dezvoltării noastre economîco- 
koosale, asigurarea unei orientări jus* 
Jte a. pregătirii viitorului an de mun
că, buna asézar« a planului pe 1973, 
te  general pregătirea temeinică a 
'activităţii economice a anului viitor 
din punct de vedere politie, organi
zatoric şi legislativ.

Cu o lună înainte de sfîrşitul a- 
nului plenara ne-a pus la îndemînă 
căile şi modalităţile concrete în ju
rul cărora va trebui să concentrăm 
Întreaga noastră putere de muncă şi 
creaţie, a definit sarcinile eséntia- 
le pe care le avem de înfăptuit. Ma
terializarea acestor sarcini cere spo
rite eforturi pentru creşterea produc
tivităţii muncii, pentru îmbunătăţi
rea calităţii produselor, cere un e- 
fort permanent de gîndire, o stărui
toare preocupare pentru promovarea 
creaţiei ştiinţifice şi tehnice origi
nale, a înnoirilor menite să asigure 
produse noi, mereu mai valoroase. 
Concomitent, prlntr-o largă şi sus
ţinută muncă educativă de dezvolta
re a deprinderilor gospodăreşti, a

\
I  A* Intîlnire de lucru

Pe linia transpunerii în viaţă a 
sarcinilor reieşite din plenara 
CC. al P.C.R. din 3—5 noiembrie 
1971, din -Conferinţa Naţională a 
P.C.R. şi din recentele documente 
de partid, Comisia de răspândire 
a cunoştinţelor ştiinţifice a ju
deţului Sibiu, a întreprins O serie 
de acţiuni menite să ducă la îm
bunătăţirea activităţii în domeniul 
educaţiei materi alist-ştiinţifice în 
masa largă a locuitorilor judeţu
lui.

In acest context a avut toc re
cent întîtnirea membrilor comi
siei judeţene cu factorii de tfis-

unei serioase gtndiri economice, este 
necesară instaurarea pretutindeni a 
unui regim de economii, a unul 
climat potrivnic risipei sub orice for
mă s-ar manifesta aceasta.

Confruntaţi cu sarcini de o aseme
nea complexitate, oamenii muncii din 
judeţul nostru au dat un prim răs
puns prin fapte, grăitor pentru ho* 
tărirea tor fermă de a continua în 
1973 seria unor izbinzi care au încu
nunat sistematic anii din urmă. Prin 
resursele care au fost descoperite 
pînă acum s-a conturat posibilitatea 
realizării în anul viitor, pe ansam
blul judeţului, a unei producţii cu 
peste 537 milioane Iei mai mare de
cit se stabilise Ia ultimele adunări 
generale din vara acestui an. Evi
dent, această suplimentare funda
mentată pe ritmuri şi proporţii su
perioare, materializează angajamen
tele colectivelor de muncă de pune
re în valoare a tuturor rezervelor 
,facilitîndu-se o mai bună concreti
zare a sarcinilor de plan, o aşezare 
mai judicioasă a acestora pe capaci
tăţile de producţie, o consolidare a 
echilibrului material, financiar si 
valutar al planului. Putem spune 
deci cu deplin temei că responsabi
litatea pe care inserat-o în activi
tatea de fundamentare ştiinţifică a 
planurilor, in elaborarea cadrului în 
care vor valorifica energia şi ca
pacităţile creatoare ale oamenilor 
muncii si Went, se constituie intr-un 
argument puternic al certitudinilor 
noastre, al hotărîrii ou care vom ac
ţiona în continuare pentru devansa
rea sarcinilor cincinalului. - pentru a 
răspunde îndemnurilor vibrant pa
triotice pe care le-n adresat recent 
întregii ţări secretarul general al 
partidului. »

Trebuie să se manifeste în oricare 
întreprindere din judeţ în primul rînd 
spirit gospodăresc şi exigenţă ma
ximă. Şi aceasta, pornind de Ta o 
sarcină de primă importanţă şi ur
genţă: nominalizarea producţiei anu
lui viitor. Sub acest aspect lucrurile 
nu stau mulţumitor. Multe întreprin
deri mai „bîjbîie“ încă îndărătul u- 
nor ci im  globale lipsindu-se de po
sibilitatea încheierii grabnice, în 
funcţie de cerinţele reale aie econo
miei, a tuturor contractelor de des
facere a producţiei şi de aprovizio
nare tehnico-materială. Faptul că 
producţia anului 1973 este acoperită 
pînă in prezent ou contracte numai 
într-o proporţie ce depăşeşte cu pu
ţin 60 Ia sută, iar contractele pentru 
materii prime şî materiale nu acoperă 
nici măcar 30 la sută din necesităţi 
trebuie să îndemne conducerile în
treprinderilor să acţioneze cu un

plus de energie, indispensabil abor
dării temeinice a sarcinilor de pro
ducţie de o complexitate crescîndâ, 

Perioada actuală trebuie deci fo
losită integral pentru stabilirea u- 
nor programe concrete şi detaliate 
de aprovizionare cu materii prime şi 
materiale, precum şî a graiicelor dc 
livrare ritmică a producţiei, in con
cordanţă deplină cu sarcinile de plan 
in aşa fel fncît întregul proces de 
producţie să funcţioneze ireproşabil 
din prima zi a anului.

tn dimensionarea cantităţii de mun
că pe care o angajăm la rezolvarea 
sarcinilor complexe cu care este con
fruntat judeţul nostru este necesar* 
să ne călăuzim după indicaţia de 
excepţională însemnătate a tovarăşu
lui Ntcolae Ceauşescu de a asigura 
o creştere mai accelerată a eficien
ţei economice nu prin eforturi fîzi-

pundere ai organelor Frontului 
Unităţii Socialiste, cu preşedinţii 
comisiilor locale din municipii, 
oraşe şi comune, precum şi cu 
lectori şi conferenţiari de pe în
treaga rază de activitate a jude
ţului, care se ocupă cu probleme 
de educaţie materialist-ştiinţifică.

Cu această ocazie tovarăşul 
loan Prică, secretar al Comitetu
lui judeţean P.C.R. a trasat sarci
nile de viitor ce revin acestor or
ganisme pe linia răspindirii cu
noştinţelor ştiinţifice.

Ing. LIVIUS BERA

-  Exemplul I.R.E. Sibiu 
trebuie urmat!

® DIN ACTUALITA
TEA COTIDIANĂ

•  Pentru deservirea 
promptă şi civilizată a 
cetăţenilor
SPORT... SPORT... 
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•  Mai multă operativitate 
în rezolvarea propune
rilor oamenilor muncii

•  în întreprinderile agri
cole de stat sa se pună 
stavilă risipei de fon
duri băneşti !

® Note
•  Pe urmele articolelor 

publicate
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Intr-una din serile trecute, împreună 
cu o echipă de la I.R.E.S.. alcătuită 
din K. Talgot, imginer-şef la Exploa
tarea électroenergetícá judeţeană, X. 
Banclu, şeful centrului de distribuţie 
a energiei electrice Sibiu, Ni. Pisică, 
şei de echipă M. Sectiiu, am făcut 
un raid prin municipiul Sibiu pentru 
a verifica funcţionarea noului ilumi
nat public, ca urmare a măsurilor 
de raţionalizare a energiei electrice. 
Constatările sínt îmbucurătoare — în 
cea mai mare parte, sistemul funcţio
nează bine. Am observat însă şi unele 
deficienţe, cum ar fi lipsa totală de 
iluminare a comttnei suburbane Şe- 
Hmbăr, a cartierului .Ştrand şi a unei 
porţiuni d in , Calea Dumbrăvii. Ele au 
fost remediate cu promptitudine si 
operativitate. De asemenea, a ieşit in 
evidenţă — făcînd notă discordanta — 
slaba preocupare a unor întreprinderi 
din Sibiu, pentru reducerea ilumina
tului intern. Clădirile si curţile de la 
„Blanaţa", U.P.A.S., I.T.S. erau ilu
minate „a giorno“, ca să nu mai vor
bim de strălucirea feerică a vitrinelor 
unor magazine (deşi programul de 
deservire a publicului se încheiase).

Este cazul ca şi conducerile acestor 
unităţi să se încadreze în frontul de 
luptă împotriva risipei de energie 
electrică, prin întocmirea lunor gra
fice de folosire raţională a curentului, 
electric necesar iluminării. Să punem 
capăt „hemoragiei“ de energie elec- 
triiă, fără a impieta, prin aceasta, 
asupra bunei desfăşurări, a muncii sa
lariaţilor, a cetăţenilor. în general.

Să fie urmat exemplul întreprinderii 
de reţele electrice, ai eărei salariaţi 
sínt. hotăriţi, ca în anul viitor, mun
cind mai bine, mai organizat, să reali
zeze economii importante. „Ne aflăm 
pe drumul cel bun“ — sínt cuvinte 
frecvent prezente pe buzele eelor de 
aici, Hotărîrea lor a şi început să 
capete contururi precise, prin stabi-

D iip ă  z e c e  lu n i d e  a c t iv ita te

Stadiul realizării lucrărilor de investiţii este
*

nesatisfăcător. Se impune o largă mobilizare 
de forţe pentru executarea lor integrală

Ing. VASILE POPA
secretar al Comitetului municipal Sibiu al P.C.R.

înlr-o recentă şedinţă, biroul Co
mitetului municipal de partid Sibiu 
a supus analizei stadiul realizării 
planului de investiţii pe primele zece 
luni ale anului în curs, Ia nivelul 
municipiului. Deşi acestui capitol de 
plan i s-a acordat o atenţie deose
bită din partea organului de partid, 
încă din primele zile ale anului '72, 
pentru ca activitatea de investiţii să 
se desfăşoare ritmic, la fiecare obiec
tiv, bilanţul încheiat — pe perioada 
analizată — este întrutotui nesatis- 
făcător. Doar 77,3 Ia sută şi 83,5 Ia 
suta reprezintă ponderea realizărilor 
la total investiţii şi, respectiv, con- 
strucţii-montaj. Rezultă că la total 
investiţii realizările se situează sub 
ritmul mediu planificat, ceea ce de
notă că utilajele necesare noilor ca
pacităţi de producţie nu au fost achi
ziţionate şi puse in funcţiune ia 
termenele corelate cu lucrările de 
construcţii-montaj. Printre unităţile 
care Ia sfîrşitul acestei peroiad^ pre- I
zintă serioase rămîneri în urmă, se I
numără I.R.E.S., „Electromontaj", „In- a
dependenţa". Uzina mecanică, P.T.T.R., I
„Steaua roşie", „Dumbrava", Fabrica 
de bere-amidon, Industria laptelui, ,
întreprinderea viei şi vinului, I.L.F., *
I.L.L. şi Ö.C.L.P.P. etc, Este adevărat ■
că acolo unde a existat preocupare |
pentru punerea in funcţiune a obiec- _
/ A i r / i a ' / « / < r r « r / j r / « r / * r .

tivelor, rezultatele s-au văzut ime
diat. Astfel, un număr de opt obiec
tive, reprezentind capacităţi de pro

ducţie industriale şi neindustriale au 
fost terminate. Dar, la antipodul lui, 
alt număr, mult mai mare, îl însu
mează celelalte, care urmează şi tre
buie să fie realizate pînă Ia sfîrşitul 
anului. însă, ca de obicei, aici se 
ridică lot felul de probleme de solu
ţionarea cărora depinde şi „soarta" 
planului anual de investiţii. Atenţio
năm în mod special uzina „Indepen
denţa", care pentru punerea în func
ţiune a capacităţii de 25 000 t/an 
utilaj tehnologic trebuie să rezolve 
d teva lucruri: reamplasarea in hala 
nouă a unei părţi a utilajelor mon
tate în prezent în spatiile existente, 
dar bineînţeles fără a aduce pertur

baţii în procesul de producţie; clari
ficarea problemei privind natura ma
terialului folosit la racordul termîo 
de Ia centrala termică U.P.A.S. şi 
altele. Apoi, fabrica „Record", să ur
genteze asigurarea utilajelor de bază 
şi a celorlalte în paralel cu termi
narea la întîi decembrie, a înzidirii 
cuptorului de la secţia cahto cu 
instalaţiile aferente acestuia şi tre
cerea Ia faza de temperare a lui; 
l.R.E.S. să se ocupe de primirea şi 
transportarea in condiţiuni bune a 
auto transformatorului de 100 MVA în 
greutate de peste 200 tone şi achi
ziţionarea principalelor aparataje şi 
furnituri necesare punerii în funcţiu
ne la 31 decembrie 1972 a staţiei de 
400 kV. La U.P.A.S. trebuie conti
nuată acţiunea de intensificare a uti
lizării capacităţilor de producţie exis
tente în paralel cu preocuparea de

(Continuare în pag. a 111-a)

lirea unui plan de măsuri, discutat şi 
analizat în cele mai mici detalii. Iată 
cîteva coordonate ale acestui plan.

•  Printr-o utilizare mai judicioasă 
a maşinilor şi instalaţiilor existente, 
în anul 1973 se poate renunţa la o 
serie de dotări cu noi utilaje — în 
special necesare profilaxiei —. ceea 
ce va determina realizarea unei eco
nomii de I 259 000 Iei. din care 652 00(1 
lei reprezintă valoarea maşinilor ce 
ar trebui importate.

•  Avînd in vedere ca numai în lu
nile noiembrie şi decembrie ale aces
tui an, prin măsurile luate, se va rea
liza — la consumul intern al între
prinderii — o economie de 50 000 
kWh, valorînd 19 000 Iei, in anul vii
tor se mizează pe o reducere a con
sumului de energie electrică, în sta
ţiile de transformare, cu 306 000 kWh, 
reprezentind o valoare de cca 125 000 
lei.

•  In domeniul lucrărilor de con- 
strucţii-montaj şi construcţii de nta- 
şini aplicînd in practică noile norme 
aie consumului de materiale şi re- 
nunţîndu-se la unele finisaje inutile 
si costisitoare, întreprinderea va ob
ţine o reducere a cheltuielilor cu oes- 
te 259 000 lei.

•  O comisie special alcătuită a 
constatat existenţa a zece autoveh’cuie 
ce au atins limita de utilizare, fiind 
necesară casarea lor. S-a hotărit !nsâ 
ca, făcîndu-se unele cheltuieli de re
paraţii, să li se prelungească durata 
de folosire, renunţîndu-se la achizi
ţionarea a zece autovehicule noi şi, 
prin aceasta, realizîndu-se o economie 
de aproximativ 600 000 tei.

•  Prin acţiunile întreprinse, de ra
ţionalizare a iluminatului public din 
judeţul Sibiu, în anul 1973 se pot 
economisi aproape 1 060 000 kWh ţaţă 
de consumul din acest an, reprezen
tind cea 400 000 lei.

Conducerea întreprinderii de reţele 
electrice Sibiu, salariaţii ei sínt ferm. 
convinşi de necesitatea transpunerii' 
în viaţă, alături de întregul popor, a 
hotărîrii de a face totul pentru o mai 
bună gospodărire a resurselor ţării, 
de a pune zăgaz oricăror „pîrîiaşe“ de 
irosire a avuţiei noastre naţionale. 
Energia electricii, in epoca actuală, 
este sîngele fierbinte, clocotitor, dă
tător de viaţă şi putere a] oricărei 
ţări. S-o folosim cum trebuie 1

N. I. DOBRA

La fabrica de 
mănuşi şi ciorapi 

Agnita
Mobilizaţi de istoricele documente 

ale Conferinţei Naţionale a partidului 
precum şi de cele ale recentei ple
nare a C.C. al P.C.R., muncitorii, teh
nicienii, inginerii şi ceilalţi oameni 
ai muncii de la Fabrica de mânuşi şi 
ciorapi din oraşul Agnita înscriu noi 
şi importante succese în cronica marii 
întreceri socialiste. Cu vădită satis
facţie, colectivul acestei fabrici rapor
tează terminarea prevederilor planu
lui pentru acest an, ia valoarea pro
ducţiei marfă în ziua de 24 noiembrie 
a.c. Planul anual la valoarea produc
ţiei globale va fi încheiat, conform 
preliminărilor în a doua zi a lunii 
decembrie. Pînă în prezent au fost 
confecţionate peste plan 255 000 pérechi 
mănuşi şi ciorapi în valoare de

(Continuare în pag. a IIT-aj 

LUCIAN UMAN

Specia  
colul 
100

Sala de spectacole a .clubului „In
dependenţa“ trăieşte azi emoţiile 
unui eveniment deosebit. laeepînd 
cu ora 18 se intîlnesc aici, într-o 
confruntare artistică de rezonau- î1 
ţă, formaţiile marilor uzine săbie-; 
ne „Independenţa“ şi U.P.A.S. Pu
blicul spectator va avea astfel pri
lejul să-i vadă din nou pe talen
taţii dansatori ai lui Ion Maerea, 
ou o autoritate adine statornicită 

>în ţară şj dincolo'de hotarele ţă- 
Jrii, brigăzile artistice ale celor 
•idouă uzine, grupurile vocale şi de 
‘ recitatori, montajele literare şi so

liştii vocali, instrumentişti şi dan
satori. E o confruntare de ambiţie 
şi de prestigiu, însemnată pentru 
aceasta, dar mai ales pentru îm
prejurarea că este de fapt cel de-al 
100-lea spectacol pe care mişcarea 
artistică de amatori din munici
piul Sibiu îl produce in cinstea 
celei de a XXV-a aniversări a re
publicii.

După cum am mai informat în 
ziarul nostru, cu patru luni si ju
mătate în urmă, Comitetul muni
cipal Sibiu pentru cultură şi edu
caţie socialistă, prin colaborarea 
Consiliului municipal al sindica
telor, a Comitetului municipal 
U.T.C., a Inspectoratului şcolar de 
fnvăţămînt, a Consiliului pentru e- 
ducaţie fizică ş: sport ş i - a altor 
organisme, a iniţiat o amplă ac
ţiune artistică in plan municipal, 
coordonată de Comitetul munici- 
pal^de partid. In vederea intlmpi- 
nării sărbătoreşti a marelui eveni
ment de Ia ' 30 Decembrie, Acţiu
nea a angajat intr-o amplă com
petiţie artistică aproaoe toate uni
tăţile productive şi instituţiile din 
municipiu, antrenindu-le în pre
gătirea şî susţinerea unor spectaco
le solide, menite să reflecte reali
zările obţinute de oamenii muncii 
d:n municipiu: Sibiu şi bueurla de 
a trăi zilele luminoase ale celui de 
al XXV-lea an republican. Un 
calcul rapid ae înfăţişează acum 
dimensiunile reale ale acestei ma
nifestări de amploare: 100 de spec
tacole în patru toni şj jumătate, a- 
dică, practic, un spectacol la fie
care două zile. Este aici, să recu
noaştem, o frecvenţă şl o constan
ţă de-a dreptul impresionante, ca
re probează încă o dată pentru vi
talitatea fără seamăn a mişcării ar
tistice de amatori sibiene, pentru 
posibilităţile ei practic nelimitate J 
sub o autoritate organizatorică ri-î 
guroasă şi de entuziasm. Un in
diciu necesar pentru judecarea' au
dientei publice a acţiunii se rele
vă in faptul că toate spectacolele 
s-au jucat în faţa unor săli pline, 
formate din salariaţii unităţilor e- 
conomice si ai instituţiilor respec
tive, stirnind un interes puţin o- 
bişnui* în sferele- largi ale publi
cului sibian, ceea ce înseamnă că 
una din condiţiile de principiu sta
bilite prin programul iniţia! este 
deja îndeplinită: acţiunea are real
mente un caracter de masă. Fără 
să coborîm aici pînă în scara li
nei analize de detalii va trebui să 
mai spunem că manifestarea afla
tă azi sub semnul pasului 100 a 
fost, totodată, o contribuţie reală 
în munca de educaţie a oamenilor 
muncii din municipiul Sibiu, ceea 
ce constituie adevărata , substanţă 
a acţiunii. Sínt argumente care ne 
fac să-i aşteptăm cu un interes şi 
mai mare desfăşurările viitoare.

IO N  IT U
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I_n ăpărenţâ m inore neglijenţe, în reali fă t e :

Cetăţeni fără apartenenţă la  - CETATE

Controlul calităţii produselor — o sarcină de răspundere in fiecare unitate productivă. în fotografie: analiza calităţii 
firelor pentru ţesătorie, efectuată de un colectiv de la fabrica „Libertatea“ Sibiu

Vă propun să descindem intr-un 
loc a cărui caracteristică esenţială 
r amine cea care priveşte zilnica 
prezenţă a diversităţii. De la bucu
ria iscată de un eveniment fericit 
piuă la tristeţea care îmbracă un 
altul — o întimplare nedorită —■ 
gama largă a cotidienelor preocu
pări ale cetăţenilor urbei noastre 
este prezentă ceas de ceas aici. 
Incit nu o dată, rămîl impresio
nat de efortul pe car-e-1 presupune 
acesţ du-te-vino, a cărui „faţă pu
blică“ —• animaţia dintr-o sală cu 
pereţii tapetaţi cu anunţuri, extra
se din articole de lege, instrucţiuni 
— indică puţin, din ceea ce înseam
nă munca oamenilor de dincolo de 
geamurile ghişeelor. Ba, şi mai 
puţin din „necazurile" cotidiene şi 
(unele) de mai lungă durată din 
munca lucrătorilor Miliţiei munici
piului Sibiu, din cel mai... nespec- 
taoulos dar şi cel mai animat bi
rou, cel de evidenţa populaţiei.

Importanţă? Vădită, recunoscută, 
necontestată. Totuşi, încă un e- 
xempto: Undeva în lungul şi-n la
tul ţării, un individ declasat co
mite un act antisocial de mare gra
vitate. Urmele duc, sigur, spre un 
cetăţean care în respectivul răs
timp .îşi vedea liniştit de nişte în
deletniciri cu totul şi cu totul ne
vinovate. Este uşor de imaginat ce 
eroare se poate naşte, ce tragedie, 
chiar, © tragedie ale cărei origini

nu trebuie căutate decit hfor-o 
„măruntă neglijenţă“.

„Da, lucrurile se pot întîmpla şi 
aşa —■ ne spune cpt. Gh. Dima, şe
ful biroului amintit de la Miliţia 
municipiului Sibiu. Chiar dacă ele 
nu evoluează pînă la ireparabil, 
gindiţi-vă cită muncă presupune o 
simplă neglijenţă a unuia sau a al-

noştri despre care nu se ştie nimic 
altceva deci- că sînţ in neregulă. 
Să înfăţişăm o IŞată: Ioana Cojo- 
caru, str. Gimnasticii 11, Zinea 
Costache, str. Independenţei 6, D. 
Dărăbanţ, str, Dealului 6, Vasiliea 
Tinţărean, str. 30 Decembrie 2, 
Gh. Ţuturaş, Piaţa 6 Martie, Toţi 
aceştia au buletinele de identitate 
expirate, unele de cfte 2—3 ani. Şi,

m
m

Datornicii „distraţi“ sau a uita cu . . .  intenţie
Caruselul adreselor
„Nu ştiţi unde locuiesc?“

tuia, cită energie cheltuim nu o 
dată pentru simplul motiv că mai 
există cetăţeni certaţi cu regulile 
cele mai elementare de conduită 
civică. V-aş sugera nenumărate i- 
postaze ale acestui soi ciudat de 
amnezie. Deşi, personal nu cred 
că-; vorba doar de aceasta...

Proverbul cu piatra aruncată-n 
lac ne-a fost reamintit de nişte si
tuaţii curioase, cei puţin curioasei, 
pentru a căror lămurire eforturile 
oamenilor de dincolo de ghişeul cu 
pricina sínt numeroase. Uneori, 
chiar fără mulţumirea vreunei 
reuşite.

Iată, bunăoară, concetăţeni de-aâ

tot de cite 2—3 ani, sini căutaţi, 
sínt căutaţi fără a li se da de 
urmă.-. Alte cazuri sínt şi mai cu
rioase: undi reclamă pierderea ac
tului de identitate, o fac de la o 
anumită adresă, la care, apoi, nu 
mai sínt de găsit. Adică, „uite po
pa, nu e popa“. Simple curiozi
tăţi? Aparent. Ce urmează după un 
asemenea anunţ este lesne de ima
ginat: vrafuri de adrese, de reco
mandate, de trimiteri în toate col
ţurile ţării. Pe banii cui?

Sau, unde sínt, tot spre exemplu, 
Maria Cica din str. Muncii 10, Ma
ria Pâsărelu, str. Gh. Asachi, Ni- 
eolae Sireza, str. Unirii 1, Nicolas 
Capotă, Calea Cisnădiei 9? Ca să 
nu mai vorbim de situaţiile para
doxale care se pot naşte dinir-o...

uitare. Susana Cosma, din SHmnie, 
reclamă pierderea buletinului, de
clară „cum s-au petrecut lucruri
le“, i se face un nou act, după 
care... actul vechi este găsit (evi
dent uitat) la secţia chirurgie a 
spitalului. Nu eu mult altfel stau 
lucrurile în cazul Rodicăi .Barbu, 
din str. Gh. Gheorghiu-Dej. cu 
deosebirea că, după ce î se elibe
rează ua nou buletin de identitate, 
îl găseşte pe cel vechi şi, fără să 
anunţe nimic, nicăieri, ij foloseş
te... tot. pe cel vechi. Se obişnui
se...

Implicaţiile sociale ale unor ac
te neconforme cu regulile unanim 
acceptate nu sínt greu de ghicii. 
In ordinea tor firească, amănuntele 
de care ne-am ocupat au înainte de 
toate sensul unor puncte de ple
care pentru complicaţiile cele mai 
greu de prevăzut, exemplul de ca
re ne vorbea, Ia început, căpita
nul Gh. Dima este unul printre al
tele. Altele sínt, de asemenea po
sibile. Iată o altă problemă, pro
blema datornicilor: există oameni 
care într-un fel gau altul trebuie 
obligaţi să repare nişte daune pro
duse unor unităţi de sta, sau coo
peratiste. Gh. Munteanu, din Si
biu, Piaţa Republicii, este urmărit 
pentru o sumă. Credeţi că este de

f I ................. — *•  *

(Continuare in paq. a II-a] 
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Pentru deservirea promptă
ş i  c iv iliza tă  a

La Mediaş, în ultimii ani, reţeaua 
serviciilor prin cooperaţia meşteşugă
rească a cunoscut o importantă dez
voltare.

Spre a reda preocupările coopera
ţiei pentru buna deservire a locuito
rilor municipiului, ne-am adresat to
varăşului Ovidiu Aldea, preşedintele 
cooperativei meşteşugăreşti „Medie- 
şana“.

— Specificul cooperativei noastre — 
ne spune interlocutorul — se referă 
la faptul că ne desfăşurăm activitatea 
în ramurile textile, confecţii, piele- 
încălţăminte şi prelucrarea maselor 
plastice, iar prin cele 47 unităţi de 
producţie reuşim în mare măsură să 
satisfacem cerinţele populaţiei din mu
nicipiu, să realizăm produse pentru 
fondul pieţii şi pentru cooperare cu 
întreprinderile de stat.

— Ce măsuri au fost întreprinse 
pentru buna desfăşurare a muncii?

— In vederea unei deserviri promp
te şi civilizate a populaţiei, consiliul 
de conducere al cooperativei a luat 
măsuri pentru dotarea' corespunzătoa
re a unităţilor existenţe cu materii 
prime şi materiale, amenajarea şi re
novarea spaţiilor existente, mutarea 
celor necorespunzătoare în spaţii noi. 
tn acest sens am reuşit să extindem 
activitatea secţiilor de croitorie pentru

femei şi cea de reparaţii încălţăminte, 
unităţi care au fost mutate în cadrul 
complexului „Vitrometan“. Extinderi 
de spaţiu s-au făcut şi la croitoria 
din cartierul Gura Cîmpului.

Toate acestea au condus, pe îîngă 
creşterea gradului de deservire, la 
creşterea substanţială a realizărilor.'

— In această perioadă, efortul 
tuturor este îndreptat înspre rea
lizarea înainte de termen a planu
lui anual şi bineînţeles a actualu
lui cincinal. Ce măsuri au fost în
treprinse în acest sens şi ce rezul
tate au fost înregistrate?

— In afară de buna organizare a 
producţiei, a muncii, a unei mai bu
ne aprovizionări a secţiilor şi întă
rirea spiritului de disciplină şi res
ponsabilitate a fiecărui cooperator, aş 
mai adăuga şi faptul că analizînd po
sibilităţile noastre, am reuşit ca în 
cinstea aniversării republicii să ne 
angajăm la obţinerea de rezultate şi 
mai bune. Că măsurile întreprinse 
şi-au dovedit pe deplin eficienţa o do
vedesc rezultatele obţinute pînă în 
prezent. Pînă acum angajamentul a- 
nuai la valoarea producţiei marfă a 
fost depăşit cu 434 mii lei, cel al 
livrărilor către fondul pieţii cu 201 mii 
lei, iar al beneficiilor cu 109 mii lei.

Cu rezultate deosebite în realizarea

şi depăşirea angajamentelor asumate 
se prezintă colectivele secţiilor pre
lucrări mase plastice, condusă de 
Friedrich Ortius, croitorie pentru băr
baţi, condusă de loan Hudea, secţia 
broderie, condusă de Ştefan Gergely, 
tricotaje nr. 1 de pe strada Spitalului 
şi croitoria pentru femei din cartie
rul Vitrometan.

— Consideraţi că unităţile coo
perativei sínt judicios amplasate pe 
raza municipiului?

— Ţinînd seama de cerinţele locuito
rilor şi mai ales de scurtarea depla
sării dintr-un cartier într-altul, deo
camdată răspîndirea unităţilor noas
tre pe întreaga rază a oraşului nu 
este satisfăcătoare. De aceea, pen
tru a remedia situaţia, cu spriji
nul Consiliului popular municipal, vom 
reuşi să cuprindem treptat toate car
tierele. în cartierul Tîrnava de pil
dă, vor lua fiinţă două unităţi, una 
de croitorie şi alta de încălţăminte, 
iar în anul 1974, în Gura Cîmpului se 
va construi un complex de deservire. 
Ne vom preocupa şi în continuare 
pentru a obţine spaţiile necesare în
fiinţării unor noi activităţi în car
tierele în care acestea nu există.

Convorbire consemnată de 
E. SANDU

Activitate febrilă la cercul de 
artă plastică al Casei pionierilor 

din Sibiu

Foto: FRED NUSS

PROCESUL CINEMATOGRAFIC -
fo r m ă  e f ic ie n tă  în  m u n c a  
c u ltu r a l-e d u c a t iv ă  d e  m a s ă

Cetăţeni fără apartenenţă 
la -  CETATE

„A fost o acţiune foarte interesantă 
şi utilă iar ca formă a fost ceva deo
sebit, neobişnuit pentru noi“, mărtu
risea tovarăşa profesoară Elena Vur- 
päreanu, preşedinta Comitetului oră
şenesc pentru cultură şi educaţie so
cialistă din Cisnădie, după încheierea 
unui proces cinematografic iniţiat pe 
tema filmului românesc „Drum în 
penumbră“.

Aprecierile pozitive insă se pot ex
tinde şi asupra unor acţiuni similare 
organizate, cu puţin timp înainte, la 
Sibiu şi Mediaş, unde, procesele cine
matografice desfăşurate la cinemato
grafele „Arta“ şi „Progresul“ au fost 
în centrul atenţiei unui numeros pu
blic.

Ca martor ocular la desfăşurarea 
tuturor celor trei procese cinemato
grafice îmi permit cîteva aprecieri de 
ordin general.

în primul rînd am notat, ca deosebit 
ide inspirată, ideea reluării urnei forme 
verificate In munca cultural-educati
vă de masă, a unei forme folosite in
tens cu ani în urmă, cu rezultate ex
celente, dar părăsită apoi din como
ditate sau demonetizată prim rutină şi 
şablon. Bine gîndite şi bime organiza
te, procesele cinematografice pot de
veni (şi trebuie să devină) o perma
nenţă, alături de concursuri, simpo
zioane, medalioane, expuneri etc.

Al doilea lucru asupra căruia aş 
vrea să insist, pentru a susţine cele 
«puse mai sus, este caracterul de pa
sionantă dezbatere etică pe care cele 
trei procese cinematografice l-au avut 
cu prisosinţă, caracterul profund edu
cativ pentru întreaga masă de spec
tatori care au fost conduşi să medite
ze asupra unor importante probleme 
de viaţă: aceea a responsabilităţii in
dividului în relaţiile interumane, ne
cesitatea maturităţii tn închegarea u- 
*ei familii, necesitatea unui coeficient 
sporit de atenţie în educaţia adoles
cenţilor, posibilitatea atingerii fericirii 
prin luptă cu tine însuţi şi prin deba- 
raisarea de prejudecăţile de tot felul. 
Meditaţie fertilă şi pasionantă, prin 
urmărirea unor argumente pro şi con
tra. pe baza analizei unor fapte şi în- 
tîmplări, a unor traiectorii umane şi 
a unor soluţii oferite de opera cine

matografică, ajungîndu-se, firesc, de 
la concret la generalizări şi la soluţii 
de viaţă conforme eticii noastre socia
liste.

Din punct de vedere metodologic, 
cele trei acţiuni au oferit o multitu
dine de învăţăminte, niciuna nefiind 
identică cu o alta. La Sibiu, dezbate
rea a cuprins un front de idei mai 
larg, mergîndu-se pînă la aspecte ale 
modalităţilor artistice folosite de au
tori. La Mediaş, restrîngîndu-se tema
tic la probleme specifice publicului 
tînăr prezent în sală, s-a folosit o 
formulă mai dinamică, de captare a 
interesului auditoriului prirvtr-o regi- , 
zare strînsă, pe baza unui scenariu 
stabilit anterior. La Cisnădie s-au fo- ' 
losit, ca argumente sau ca bază de 
discuţii, fragmente sonore înregistrate 
pe bandă de magnetofon. Indiferent 
de formă, toate cele trei acţiuni şi-au 
atins scopul, dar e bine să se ţină 
cont de tot ce a fost bun, pentru ge
neralizarea elementelor pozitive în vii
toarele manifestări de acest gen.

Organizate cu participarea unor ju
rişti de profesie, ele pot apela şi ta 
alte cadre. Ceea c e . e important (în 
afară de calitatea dezbaterilor, indis
cutabil) e şi crearea unui cadru a- 
decvat, a atmosferei solemne, care să 
dea mai multă greutate, să contribuie 
pe plan psihologic la antrenarea de
plină a auditoriului. Este necesară, de 
asemenea, o bună pregătire prealabi
lă, o strînsă organizare a desfăşurării 
acţiunii pentru a se evita nişte lun
gimi sau repetiţii care se repercutea
ză asupra atenţiei spectatorilor şi-i în
depărtează.

In orice caz, organizarea celor trei 
procese cinematografice a fost un ar
gument în favoarea reintroducerii a- 
cestei forme în mişcarea eultural-edu- 
cativă de masă, pentru că folosite în 
spiritul cerut, procesele cinematogra
fice (şi. de ce nu, şi cele literare?) se 
numără printre formele eficiente de 
influenţare a publicului.

N. I. POPA
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găsit la adresa respectivă? Sau, 
Arnold Fredel, debitor ai Spitalu
lui Colţea din Bucureşti cu aproa
pe 5 000 lei. Inutil a fost căutat pe 
str. Diaconovici Loga, cum inutil 
au fost căutaţi Günther Rausch, 
Valea Mare, 8, sau Hie Man, ca
re... locuia pe str. Plugarilor şi 
C. Vlăduţ care... locuia în str. Şte
fan cel Mare.

Nu poate fi îndoială asupra fap
tului că mulţi dintre cei amintiţi 
lucrează undeva şi, în acest sens, 
chestiunea ridică încă o problemă: 
cum se angajează unii, fără a pre
zenta actele de identitate pe care 
legile ţării Ie pretind oricărui ce
tăţean? Că, ştim bine, cînd e vor
ba de forme şi formulare, birocra
ţia... cea de toate zilele nu se dez
minte...

„Aş dorj să atenţionez şi asupra 
altor aspecte, continua discuţia - a- 

• celaşi ofiţer. Mă refer la frecven
tele nereguli pe care le constatăm, 
din punctul nostru de vedere, în 
căminele pentru nefamilişti ale 
unor întreprinderi, cum sínt: 
MACO, Drumuri şi poduri, „Tele- 
construcţia“, I.R.C., I.C.M.J., I.A.S. 
Viile Sibiului. Nu mai vorbesc de 
caruselul adreselor şi coresponden
ţei cu aceştia — pentru ca, în ca
zul controalelor, să constatăm cam 
aceleaşi situaţii. Ar mai trebui a- 
tenţionat şi asupra modului de 
schimbare a unor nume de străzi. 
Nu discut schimbarea ci faptul că 
aceasta se hotărăşte dar cetăţenii 
habar n-au că... locuiesc pe altă 
stradă“.

Simplă chestiune gospodărească?
Nu! Categoric nul

Se pot furniza nenumărate argu
mente pentru ideea că prevede
rile Legij 5/1971, nu fac casă bu
nă cu conduita multor cetăţeni. 
Ba, unele exemple demonstrează 
obişnuinţe greşite, create în ani. 
Un raid recent, întreprins de orga
nele de miliţie s-a soldat cu ur
mătoarele constatări: la controa
lele efectuate în spitale, policlinici, 
hoteluri, şcoli, cămine, staţii GE- 
TAX, in alte locuri au fost depis
tate 26 buletine de identitate, din 
care 3 fuseseră reclamate pierdute, 
1 reclamat furat, două deteriorate, 
două expirate. Evident au urmat 
sancţiunile de rigoare. Obişnuinţe, 
veritabile erori, ilegalităţi — bu
letine reţinute nejustificat la „In
dependenţa", U.P.A.S., Spitalul mu
nicipal Mediaş, hotelul din Me
diaş etc.

Concluzie: ar fi oportună repre- 
lucrarea Legii 5/1971 cu, toţi sala
riaţii care vin în contact cu pu
blicul!

In final am dori să credem că 
rîndurile de mai sus pot servi tu
turor acelora care manifestă ca
renţe în ceea ce priveşte intrarea 
In legalitate. Intr-o legalitate a 
cărei respectare nu este de loc 
benevolă. Indiferent de domeniu, 
de repercusiuni, respectarea lega
lităţii socialiste este o chestiune a 
tuturor, iar legea privind regimul 
evidenţei populaţiei rămîne abc-ul 
conduitei unui bun cetăţean.

In fond. în societatea noastră, o 
ecuaţie cum este cea reprezenta
tă de „a fi bun cetăţean — a res
pecta legile ţării“ rămîne prima 
caracterizare a modului de apar
tenenţă la CETATE!

Ateiier-şcoală pentru ţesătorie
In cursul acestei săptămirn. la Me

diaş, se va da în folosinţă un ateiier- 
şcoală cu o suprafaţă de 500 m.p. A- 
cest ateiier-şcoală are o hală de ţesă
torie, hală de preparaţie. laborator 
textil, magazie de materii prime si 
o magazie de produse finite.

Aici îşi vor desfăşura practica ele
vii din anii I si II care aparţin sco
lii profesionale de ucenici din indus
tria uşoară.

Pentru o însuşire cit mai bună a 
meseriei de ţesători, atelierul-şcoală 
are doi maiştri, un şef de atelier şi

azi... azi...: 17» * Xt azi., azi...
30 NOIEMBRIE

•  1667 — S-a născut scriitorul englez 
Jonathan Swift (m. 19.X.1745).

•  La 30 noiembrie 1900 a murit 
Oscar Wilde, poet, dramaturg şi scrii
tor (n. 1856).

•  1835 — S-a născut scriitorul ame
rican Mark Twain (m. 1910).

TIMPUL

şi Josefina (Orele 10,00; 16,30; 18,30;
20, 00) .

CISNĂDIE: POPULARI Balada lui 
Cable Hogue (orele 11,00; 16,00; 18,00| 
şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Steaua sudului (orele 18,00 şi 20,00)

COPŞA. MICA: POPULAR: Saltul 
(orele 17.00 şi 19.00).

OCNA SIBIULUI: Aventuri la Ma
rea Neagră, seriile 1 şi II (orele 17,00 
şi 20,00).

BAZNA-BAI: Prinţul Baiaia (orele 
17.00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUSTi 
Copacii mor în picioare (Orele 17,00 şi 
19,00).

TEATRU
La Teatrul de stat din Sibiu, ora 

19,30, spectacol cu piesa Comedie cu 
olteni, iar la Mediaş, ora 20,00, secţia 
germană a teatrului din Sibiu pre
zintă piesa Cei dinţii oameni.

Centrul meteorologic S’biu comuni
că: vreme frumoasă, dar rece noaptea 
şi dimineaţa. Cerul va fi variabil, mai 
mult senin noaptea. Vîntui va sufla 
slab din sectorul sud-estic. Minimele 
vor fi cuprinse între minus 3 şi mi- 
pus 2 grade, iar maximele vor oscila 
intre plus 2 şi 4 grade.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Cu mîinile curate

(orele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19.00; 
21,00); ARTA: Anonimul veneţian tő
reié 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18.3(1;
20.30) ; TINERETULUI: în arşiţa nopţi: 
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16.30; 18.30;
20.30) .

MEDIAŞ: PROGRESULi Procesul 
unei stele (orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,15); TINERETULUI: Hugo

W%-
Cadru din filmul HUGO Şl JOSEFINA

trei muncitori. In atelierul-şcoală 
funcţionează 24 războaie de diferite 
tipuri, maşini pentru preparaţia mate
riei prime care intră în faza de ţesut, 
o maşină de bobinat cu 40 fusuri, ma
şină de canetat şi o urzitoare.

Cei 129 de elevi ai anilor î şl II 
vor putea să-şi însuşească meseria de 
ţesător în cele mai bune condiţii, ei 
fiind printre aceia care au participat 
în mod activ la transportul şi la mon
tarea utilajelor care se află în noua 
clădire a atelierului-şcoală.

A. ZSOMBORI

TELEVIZIUNE
9.00 — Deschiderea emisiunii. 

Telex. 9,05 — România în lume. 
9,35 — O viaţă pentru o idee. Ro
bert Mayer (III) reluare. 10,00 — 
Curs de limbă rusă. Lecţia a 30-a. 
10,30 — Mieii meşteri mari. 10,50 — 
Teleobiectiv (reluare). 11,05 — Te- 
lecinemâteca Pinky (reluare). 12,45
— Telejurnal. 15,00 — Tenis: „Tur
neul campionilor". — înregistrare 
de la Barcelona. 16,30 — Teleşcoa- 
lă. — Biologia (anuj III liceu). A- 
plicaţii privind fiziologia axului 
cerebrospinal. — Filozofie şi socia
lism ştiinţific. Concepţia materia- 
list-dialeetieă despre dezvoltare. 
Dialectica dezvoltării societăţii so
cialiste. 17,30 — Emisiune tn limba 
maghiară. 18,25 — Tragerea de a- 
mortizare ADAS. 18,35 — La vo
lan — emisiune pentru conducăto
rii auto. 18,50 — Revista literară 
TV — emisiune realizată la Cluj. 
19,20 — 1001 de seri. 19.30 — Tele
jurnal. — In cinstea aniversării 
republicii. — Cronica marii între
ceri. 20,00 — Concert extraordinar 
al orchestrei simfonice a Radiote- 
leviziunii (partea I). Solist Ion 
Voieu. 20,50 — Comentariu la 40 
de steme. Judeţul Mehedinţi. 21,10
— Pagini de umor: Aventuri în e- 
ixjca de piatră. 21,35 — Tinerii des
pre ei înşişi. 22,15 — Muzică uşoa
ră pe 16 mm. 22.30 — 24 de ore. 
22.45 — Tenis: „Turneul campioni
lor“, Transmisiune directă de la 
Barcelona.

Trotuar 
drum carosab il?

încă din primele zile ale începutu
lui de toamnă, locuitorii din noul car
tier Piatra nouă din Cisnădie se plîng, 
şi pe bună dreptate, că munca lor 
de zile şi chiar săptămîni, a fost za
darnică. Despre ce este vorba? Prin 
contribuţia lor au executat plăci din 
ciment pentru un trotuar. S-au bucu
rat cu toţii de această realizare, de 
faptul că au scăpat de noroi. Dar spre 
regretul acestora, numeroase autove
hicule în ioc să continue drumul nor
mal folosesc ca drum de circulaţie a- 
cest trotuar, periclitînd viaţa persoa
nelor şi mai ales a copiilor. Am a- 
dăuga stropii de noroi care împroaş
că zidurile caselor.

De mai bine de două luni de zile, 
pe această stradă nu există nici un 
bec, astfel că salariaţii care pleacă în 
schimbul de noapte sau vin din schim
bul de după-masă sínt expuşi ia tot 
felul de neplăceri. Deşi Uzina electri. 
că din Cisnădie a fost avizată pentru 
a pune becuri pe această stradă, nici 
pînă azi nu au fost instalate.

ILIE ANDREI, coresp.

Campionatul

judefean de fotbal

CARP AŢI MÎRŞA — 
„campioană de toamnă“

După consumarea celor 15 etape ale 
turului campionatului judeţean de fot
bal, formaţia Carpaţi Mîrşa, antrena
tă de Aurel Unguroiu, a ocupat pri
mul loc, la o diferenţă de un punct 
faţă de rivalele ei, IMIX Agnita şi 
Metalurgica Sibiu.

Textila Mediaş — Carpaţi 
Mîrşa 3—3 (2—1)

Jocul s-a disputat într-o atmosferă 
de mare tensiune. Lucru dovedit de 
eliminarea jucătorilor Ocneriu, Maca- 
rie şi Şerban (toţi de la Textila), pen
tru insulte la adresa arbitrului Petre 
Baban (Sibiu). In urma acestui re
zultat, oaspeţii, au terminat turul pe 
primul loc. Au marcat: Solomon (min 
2), Şerban (min. 39), Tota (min. 75), 
pentru textllişti, respectiv, Tarcea II 
(min. 29), Tarcea I (min. 55) si Stoica 
(min. 85).

Unirea Tălmaciu — Auto- 
mecaitîca Mediaş 3—2 (1—0)

Victoria gazdelor — preţioasă şi me
ritată — a fost obţinută în faţa unei 
echipe pretendente la primul loc. Go
lurile au fost realizate, pentru echipa 
gazdă, de Pîţan (min. 16) şi Fekete 
(min. 77, 81), Iar pentru oaspeţi, de 
Szabó (min. 63) şi Tabără (min. 67).

A. Negru (Sibiu) a condus corect.

Unirea Ocna Sibiului — 
Metalurgica Sibiu 0-5 (0-2)

Avînd terenul propriu suspendat, 
fotbaliştii de la Unirea au jucat la 
Sibiu, pierzînd la scor în faţa meta- 
lurgiştilor, care în acest tur au avut 
o bună comportare. Au înscris: Dulcea 
(2), Pastor, Iordănescu şi Ion Nedelcu 
(din II metri).

A arbitrat bine I. Bărbos (Sibiu).

Sparta Mediaş — Construcţii 
Sibiu 1—5 (0—2)

Deşi a jucat pe teren propriu, de
ţinătoarea ultimului loc a pierdut la 
scor. Golul gazdelor a fost înscris de 
A. Florea (min. 67). Pentru oaspeţi au 
marcat Loncearici (min. 12, 44, 50), 
Opriş (min. 55) şi Florea (min, 66). 
Corect şi autoritar arbitrajul Iul N, 
Ene (Ocna Sibiului).

C.F.R. Sibiu — Şantierul 
Sibiu 0—0

Intîlnirea a fost foarte echilibrată, 
nici una dintre competitoare nereu
şind să-şi adjudece victoria. A arbi
trat bine K. Reinertb (Mediaş).

GH. TOPIRCEANU

Cooperativa de consum
Răşinari

angajează:
— 2 gestionari pentru magazinul alimentar 

şi textile-menaj din satul Cisnădioara.
Informaţii suplimentare se pot obţine de la biroul §

cooperativei din Răşinari, telefon 21.

----------- j

! Institutul teologic universitar 
j ortodox Sibiu
I angajează:

— portar — în jurul vîrstei de 35 ani.
! Informaţii str. 1 Mai nr. 20, la secretariatul institutului, 
I telefon 2 31 29
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Aducem la cunoştinţa celor interesaţi
că în ziua de 15 decembrie 1972 va avea loc la sediul 
întreprinderii judeţene de distribuire a gazului metan 

i  Sibiu, str. Eschile nr. 6, examenul pentru instalator 
I autorizat în gaze — gradele B şi C.

De asemenea, în ziua de 16 decembrie 1972, acelaşi 
examen se va ţine şi în oraşul Mediaş, la sediul subuni
tăţii noastre din localitate.

m m m  h m m m m m m m m m m i
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Sectorul 2 „Teleconstrucţia“ Braşov
telefon 1 59 47,

angajează de urgenţă pentru şantierul din oraşul Sibiu, 
Calea Cisnădiei nr. 23, telefon 1 35 33, prin concurs:

— tineri cu stagiul militar satisfăcut, absolvenţi 
de liceu cu diplomă de bacalaureat, în vederea 
pregătirii pentru funcţia de NORMATOR 
DE ŞANTIER. |

Cererile solicitanţilor la concurs vor fi depuse la 
sediul şantierului.

Informaţii suplimentare la sediul şantierului sau 
al sectorului.

r. a .p. L.
angajeaza:

— 1 cantaragiu
— 1 frigotehnist
— 1 şef laborator patiserie-cofetărie 

Informaţii suplimentare la compartimentul personal,
telefon 1 21 73 sau 1 34 42
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1.1. S. „Firul roşu“ Tălmaciu
I angajează urgent:
î  — 1 jurisconsult î
i  ■ . • /  .. ?*jCondiţii de studii şi vechime conform Legii 12/1971. tj
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I. L. L. Sibiu
ANUNŢĂ

prin sectorul de prestări servicii la populaţie, din str. 
Xenopol nr. 17, că execută lucrări de construcţii, insta
laţii, amenajări, împrejmuiri, garduri, zugrăveli etc. şi j 
cu materialul clientului. [i

Pentru solicitanţii angajaţi, plata se poate face şi 
în rate lunare, pe bază de contract.

V> ♦ M.M+-M î »MALM-MMMMMM-MM) » M.MMMMM-HMMM MMMHMMM-'
1 55

i Autobaza transporturi f 
auto Sibiu I

recrutează bărbaţi sau femei pentru şcolarizare 
în meseria de şofer profesionist la şcoala din 
Turnişor-Sibiu.

CONDIŢII:
— vîrsta: \ 7 l k —20 ani
— studii: 7—8 clase 

ÎN COMPLETARE:
— vîrsta: 17*/2—35 ani
— studii: 4 clase

înscrierea se face la sediul Autobazei T.A. Sibiu, 
str. Sevastopol nr. 12, unde se vor primi şi restul in
formaţiilor.

Termen de înscriere pînă la 25 deceriibrie 1972.

VÎND cruce de marmură albă. Cis-INCHIRIEZ garaj. Vînd 2 maşini 
de cusut pentru cismărie, Singer pe nădie, str. Lungă 15. ' 
stingă şi Zilinder. Sibiu, iei. 3 14 42.

VlND strung pentru strunjit lemn.
VtND casă, curte, gaz. Şura Mare marca A. Nagel. Informaţii comuna

570. Gura RSului nr. 776, duminică.
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Mai multă operativitate in rezolva
rea propunerilor oamenilor muncii

Cfi'nffiri'nitft niftTIfiralX nATlifm As* VA A a cK.c9 trainK nKrorOH aSnra AnArtnnl- níirtjűo aii ftrvafrConferinţa generali pentru dare da 
seamă şi alegeri o comitetului sindi
catului de la secţia a III-a din ca
drul Uzinei da piese auto Sibiiu a 
dezbătut multiplele probleme legata 
de activitatea economică şi de mun
ca comitetului sindicatului pe sec
ţie.

Meritul principal este insă al par
ticipanţilor la discuţii ca, de exem
plu, Viorel Ivănuş, Dumitru Tobias, 
Dumitru Ieremia, Vasile Blagu, loan 
Mitea, Octavian Topolog, Petru Mar- 
cu, Vasile Aurelian şi al altora, şi 
mai puţin al dării de seamă. Expli
caţia? Comitetul sindicatului de tea
mă să nu spape nici una din proble
mele principale — ceea ce este bine 
şi necesar — n-a dovedit însă ace- 
eaşi perseverenţă în analizarea cri
tică şi autocritică a acestora.

„Calitatea produselor noastre nu 
a fost tot timpul la înălţimea cerin
ţelor, avînd in cursul anului un nu
măr de 3 reclamaţii la produsele ca
bină tractor şi piese de schimb. De 
asemenea, valoarea rebuturilor pe 
secţie se ridică la suma de 288169 
lei, ceea ce denotă că pregătirea pro
fesională mai lasă de dorit“.

Fireşte, era momentul şi locul po
trivit pentru a se arăta ce acţiuni, ce 
măsuri a întreprins pe această linie 
comitetul sindicatului de secţie. Con
ferinţa ar fi avut astfel posibilitatea

să-şl spună părerea despre oportuni
tatea şi eficienţa lor, ceea ce, pentru 
munca de viitor, ar fi avut o influ
entă favorabilă. Darea de seamă, da
torită conţinutului insuficient de a* 
profunda! a lăsat porţi deschise pen
tru alte semne de Întrebare, !n ceea 
ce priveşte prezenţa şi aportul de
legatului din partea conducerii, a 
comitetului sindicatului pe uzină la 
adunările comitetului sindicatului de 
la secţia a III-a cit şi la conferinţa 
prezentă.

„Pentru buna desfăşurare a şedin
ţelor de grupă şi pentru transmiterea 
propunerilor ce se fac, comitetul sin
dicatului pe uzină a repartizat să 
răspundă din partea conducerii u- 
zinei şi a comitetului sindicatului ci
te un membru, dar din păcate aceas
tă sarcină nu s-a prea respectat“ — 
se precizează In darea de seamă.

Intr-adevăr, nici în ziua conferin
ţei, ing. şef Stan Măruntu, reprezen
tantul conducerii uzinei nu a ţinut 
să fie prezent.

Pe bună dreptate îşi exprima ne
mulţumirea controlorul Livin Bîrză: 
„De ce nu e prezent delegatul uzi
nei"...'Iar vom discuta în gol fără ca 
propunerile noastre să aibă o fina
litate. Adică să fie rezolvate — com
pletează maistrul Octavian Topolog.

„Da asemenea, spunea in cuvîn- 
tul său şeful de echipă Petra Marcu,

din partea serviciilor tehnic* an fost 
desemnaţi delegaţi care să participe 
Ia adunările grupelor sindicale. Nu 
au participat. Oamenii nu au primit 
nici un răspuns la problemele ridi
cate de ei“....

Evident, in asemenea condiţii, de
mocraţia muncitorească este frustra
tă de un element esenţial, acela al 
răspunderii, al obligaţiei comitetului 
oamenilor muncii de a analiza şi re
zolva operativ şi competent propu
nerile oamenilor.

Este inadmisibil ca probleme ri
dicate de un an sau chiar doi an! 
da zile să nu-şi afle rezolvarea sub 
pretextul că „uzina noastră se dez
voltă, se modernizează, creşte.,.*. Dar 
cînd creşte responsabilitatea factori
lor din conducere chemaţi să asigure 
bunul mers al întregii activităţi pro
fesionale din cadrul secţiei1 a III-a?

Conferinţa sindicală şi-a desemnat 
cu grijă noul organ de conducere, 
dînd mandat celor mai buni dintre 
ei pentru a conduce activitatea. Gri
jă justificată: anul 1973 anunţă sar
cini sporite, iar activitatea comitetu
lui sindicatului de secţie trebuie să se 
situeze neapărat la înălţimea lor.

Să sperăm că şi conducerea uzinei 
va opina pentru acest lucru acordînd 
un sprijin efectiv comitetului sindi
catului prin reprezentanţii săi.

ION VIDRIGHIN

SA SE PUNA STAVILA RISI
PEI DE FONDURI BĂNEŞTI!

In desfăşurarea activităţii economi- 
co-financlare a unităţilor agricole de 
stat, un indicator de bază îl consti
tuie preţul de cost cu care se reali
zează producţia.

Dacă la unele din Întreprinderile 
agricole de stat din Judeţul nostru, 
perţul de cost se realizează In cadrul 
sarcinii planificate, la altele acesta se 
depăşeşte, influenţînd direct asupra 
rezultatelor financiare.

Pentru a Ilustra acest lucru am con
siderat necesar a efectua o analiză 
comparativă la unele întreprinderi ca
re au in general aceleaşi condiţii, a- 
ceeaşi bază tehnico-materială şi sínt 
Învecinate. Astfel, în timp ce la I.A.S. 
Dealul Ocnei s-a obţinut, pînă la 31 
octombrie a.c., de la fiecare vacă fu
rajată o producţie peste plan de 102 
litri lapte, ou un preţ de cost mediu 
In limitele Indicatorului planificat, în 
alte unităţi situaţia activităţii econo- 
mico-financlare este nesatisfăcătoare. 
I.A.S. Şura Mică realizează pînă la 
aceeaşi dată o producţie medie de la 
fiecare vacă furajată de 2 070 litri 
lapte la Un preţ de cost peste indica
torul planificat. Cele mai mari defi
cienţe în organizarea activităţii şi gos
podărirea judicioasă a fondurilor bă
neşti se constată insă la I.A.S. Sibiu- 
Cisnădie. Aici producţia realizată de 
la fiecare vacă furajată este de numai 
1 688 litri lapte, în timp ce preţul de 
cost a fost substanţial depăşit (209 
lel/hl lapte). In aceeaşi situaţie se 
află şl întreprinderile agricole de stat 
Mediaş, Ruja, Axente Sever, Apoldu 
de Sus şi Dumbrăveni.

Avind In vedere sarcina trasată uni
tăţilor agrioole de stat privind reali

zarea unei producţii de carne din ce 
in ce mai mari, care să satisfacă ce
rinţele consumului intern, necesarul 
de materii prime pentru industria ali
mentară şi pentru beneficiarii externi, 
unităţile şi-au planificat acest indica
tor la nivelul posibilităţilor şi al rea
lizărilor din anii precedenţi, ţinîndu-se 
seama de caracterul zootehnic pronun
ţat şi de tradiţia în creşterea anima-

In întreprinderile 
agricole de s ta t

lelor. Din rapoartele Întreprinderilor 
se desprinde însă faptul că rezultatele 
Înregistrate pînă la 31 octombrie a.c. 
nu se ridică la nivelul cerinţelor şi al 
posibilităţilor existente. O parte din 
unităţi înregistrează nerealizări la pro
ducţia de came, în timp ce preţul de 
cost este depăşit Ne vom referi din 
nou la I.A.S. Şura Mică,v unitate spe
cializată în îngrăşarea taurinelor. Lu
crătorii de aici au realizat în 10 luni 
ale anului un spor mediu pe zi de 
creştere în greutate de numai 320 gra
me, faţă de sarcina plainificată, de 
700 grame. Totodată preţul de cost 
pentru un kg creştere a fost depăşit 
cu 1,70 lei. Ni se pare surprinzătoare 
această situaţie cu atît mai mult cu 
cit în urmă cu cîţiva ani lucrătorii 
din această unitate au realizat sporuri 
de creştere in greutate de aproape 
900 grame. Situaţii similare se întîl- 
neso şi la I.A.S. Axente Sever unde,

deşi se realizează o creştere in greu
tate pe zi de 440 grame, cheltuielile 
planificate sínt depăşite, iar I.A.S. 
Sibiu-Cisnădie, la cele 338 grame spor 
de creştere în greutate realizat, preţul 
de cost per un kg spor este depăşit.

Unele depăşiri ale preţului de cost 
se constată şi în ceea ce priveşte rea
lizarea sporului de creştere în greu
tate a porcilor aflaţi la îngrăşat. Ast
fel, la I.A.S. Ruja, cu toate că se ob
ţine un spor pe zi mai mare cu 156 
grame decit cel planificat, cheltuielile 
sínt depăşite cu 2,12 lei/kg spor, iar 
la I.A.S. Dumbrăveni, chiar şi în con
diţiile nerealizării sporului, costurile 
sint mai mari cu 0,67 lei.

Evident, in cazurile arătate, cheltu
ielile sint influenţate în mod direct 
de preţul de cost al nutreţurilor folo
site in furajarea animalelor, celelalte 
costuri rămînînd constante. De aici se 
desprinde faptul că cheltuielile pe o 
zi cu furajarea nu trebuie să depă
şească 8,50 lei de fiecare animal, din 
care 6,50 lei reprezentînd costurile fu
rajelor. -Or, in realitate nutreţurile 
reprezintă 8—12 lei pe zi de unde se 
poate trage uşor concluzia că factorii 
de răspundere din fermele zootehnice 
nu au acordat atenţia cuvenită produ
cerii furajelor la un preţ de cost cit 
mai scăzut. Se observă, de asemenea, 
o insuficientă preocupare pentru va 
lorificarea superioară a resurselor fu
rajere şi pentru gospodărirea judicioa^ 
să a nutreţurilor existente.

Considerăm că este de datoria con< 
ducătorilor proceselor de producţie 
din întreprinderile agricole de stat să 
acorde în viitor o mai mare atenţie 
gospodăririi chibzuite a fiecărui leu. 
Printr-o mai bună organizare a mun
cii în fiecare fermă zootehnică, prin
tr-o raţională folosire a nutreţurilor 
şi printr-o perseverentă luptă impotrl 
va risipei se poate asigura creşterea 
continuă a eficienţei economice şi în 
acest important sector.

NICOLAE LUPAŞ 
director adjunct al sucursalei 
judeţene a Băncii pentru agri
cultură şi industrie alimentară

In orele de programare şl me
canizare a lucrărilor de evidentă 
contabilă, la Liceul economic din 
Sibiu, elevilor le stau la dispozi
ţie materiale didactice din cele 
mai moderne.

Fotografia de fa(ă vă redă mo
mentul de iniţiere la o maşină e- 
lectronică de calcul pentru bi
rouri, efectuată de prof. Dorin 
Blezu on elevii anului III

Prin folosirea la maxim a celor 480 minute ale schimbului în care lucrează 
şi buna organizare a locului lor de muncă, muncitoarele Maria Boantă, Mfcria 
Albotă şl Eugenţia Creţu din secţia format a fabricii „7 Noiembrie“ Sibiu, 

reuşesc o depăşire, lună de lună, a planului lor de producţie

e  u rm a  a r t ic o le lo r  p u b l ic a t

•  Pe marginea articolului „Se 
cere un răspuns — o rezolvare“, 
publicat In ziarul nr. 1457, între
prinderea comunală Sibiu ne adu
ce la cunoştinţă următoarele:

Pentru remedierea lipsurilor pri
vind nerespectarea zilelor progra
mate ridicării reziduurilor mena
jere s-a pus în vederea secţie) sa
lubritate să respecte Întocmai gra
ficul întocmit şi aprobat de Inspec
toratul sanitar de stat Sibiu.

In vederea unei mai bune rezol
vări, pentru viitor se va studia 
posibilitatea ca această activitate 
să se desfăşoare în două schimburi 
(de la orele 6—14 şi de la 14—22).

Cit priveşte ridicarea recipienţi- 
lor cetăţenia nu sint obligaţi să-i 
scoată In stradă. Aceasta fiind sar
cina ce revine în exclusivitate per
sonalului sectorului salubritate cu 
condiţia ca recipienţii să fie am
plasaţi, in .curte .Ja ,cel ma) apro
piat punct de poartă.

Pentru ca această problemă să 
rămână definitiv stabilită propunem 
întreprinderii comunale, ca perio
dic, angajaţilor sectorului salubri
tate să li se amintească sarcinile 
ce le revin ca „nota de civilizaţie“ 
să fie păstrată nu numai în cen
tru) oraşului ci şi pe străzile măr
ginaşe.

•  întreprinderea de gospodărie o- 
răşenească Mediaş referitor la ar
ticolul „Ori una, ori alta“ apărut 
tn ziarul din 30 octombrie 1972 ne

asigură că va face t°t posibilul 
pentru evitarea zgomotelor.

Despre deranjarea cetăţenilor în 
plină noapte nu se aminteşte de
cit plecarea unui tractor la ora 
11, dar, care se pare că ştie să 
plece ca zece. Trebuie căutat re
mediul, fie prin repararea moto
rului, fie prin instruirea conducă
torului care reuşeşte să trezească 
un cartier întreg.

•  In - urma apariţiei articolului 
„Moştenirea“ din 11 octombrie a.c., 
întreprinderea de reţele electrice 
Sibiu precizează că pentru asigu
rarea iluminatului in comuna Gu
ra Rîului s-au luat următoarele 
măsuri:

— Ceasul de contact care co_ 
mandă aprinderea şi stingerea ilu
minatului public fiind defect, a 
fost înlocuit.

— S-a modificat configuraţia re
ţelei'd e ' llühifóát alimentînd o 
parte dintr-un alt post de trans
formare, în vederea unei repartiţii 
corespunzătoare a sarcinilor pe 
circuit şi asigurarea unei selectivi
tăţi mai bune a protecţiei prin si
guranţe.

—- S-au înlocuit becurile arse.
In prezent iluminatul public din 

această comună lucrează normal şi 
s-au luat măsurile corespunzătoa
re pentru evitarea repetării unor 
situaţii similare.

V. ŞERB
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note

0 fap tă  
pionierească

Ziua de 25 octombrie a.c, părea 
a fi pentru pionierul Marcel Grea- 
vu, din clasa a Vl-a a Şcolii ge
nerale nr. 13 din Sibiu, o zi ca 
toate celelalte. Dar n-a fost aşa. 
Mergînd pe stradă, în apropierea 
Şcolii generale nr. 16, a găsit o

CONSEMNĂRI

Zilele trecute am audiat specta
colul dat de cvintetul de jazz 
Bucureşti in sala de spectacole a 
Casei armatei din Sibiu. Publicul a 
fost numeros şi receptiv la desfă
şurarea artistică, ceea ce reflectă 
adeziunea lui pentru muzica de 
jazz, dar. şi popularitatea cvintetu
lui compus din: Johnny Răducanu 
(contrabas), Eugen Gondi (baterie), 
Marius Pop (pian), Dan Mîndrilă 
(saxofon tenor electric) şi Ştefan 
Berindei (saxofon alto şi soprano).

Deşi s-a prezentat cu Un reper
toriu destul de variat, axat măi 
ales pe stilurile Bebop, Hot Şi 
Cool, ne-ar fi interesat să vedem 
această orchestră de prestigiu des- 
făşurindu-se şi în aria pieselor 
tradiţionale ale jazzului clasic, de 
compozitori ca: Armstrong, Oliver, 
Bechet, Dodds, Morton, Rappolo, 
Noone, Bunk şi Lewis.

Este îmbucurător faptul că s-au 
inclus in repertoriul orchestrei şi 
piese româneşti original*, bazate

pe folclor („Hora la Viziru* şi, „La 
peţit“), care reflectă principalele 
direcţii ale noilor căutări ale jazz- 
manilor români: adaptarea modu
rilor populare româneşti la stilul 
de jazz modern) valorificarea unor, 
măsuri noi utilizate foarte rar de 
jazzul internaţional (7/4), măsuri 
alternative şi mixte, cărora li s-ar 
putea adăuga şi alte măsuri noi 
inspirate din folclorul zonei de 
sud a Ardealulu) (10/4); modifica
rea structurală a formei muzicale 
tradiţionale a jazzului clasic, ca- 
raoteru) aleatorie influenţînd pozi
tiv forma clasică.

După concert a urmat o reuniu
ne ia clubul de jazz Sibiu, unde 
iubitorii acestui gen de muzică au 
putut audia în continuare piese 
muzicale de jazz din literatura u- 
niversală. Aici clubul de jazz Sibiu 
a prezentat orchestra profesorului 
Erik Marnak, care a interpretat 
piese tradiţionale de jazz clasic 
american (blues, dixiland şi swing). 
Cvintetul de jazz Bucureşti, invi
tat ia festivalurile din San Se
bastiane, Ljubljana şi Varşovia, fi
ind o formaţie reprezentativă a 
şcolii naţionale româneşti de jazz, 
a contribuit remarcabil la intro
ducerea folclorului românesc in 
muzica de jazz internaţională, a- 
port subliniat de numeroşi critici 
muzicali şi muzicologi străini în 
presă şl în literatura de speciali
tate. Un merit cucerit şi de inter
preţii Jancsi Körösay şi Aur* Up-

rioeanu, care au ridicat muzica de 
Jazz românească la nivelul şcoli
lor Internaţionale de jazz, făclnd 
astfel cunoscut lumii întregi folclo
rul românesc.

E un motiv In plus pentru admi
ratorii muzicii de jazs din Sibiu 
să mulţumească Comitetului muni
cipal U.T.C., clubului de jazz con
dus de profesorul Nae Ionescu şi 
prezentatorului Aurel Gerghe) de 
la „Săptămina Top ’71“ Bucureşti 
pentru concertul oferit de presti
giosul ovintet de jazz Bucureşti.

I CAROL BRAŞOVEANU

„Luceafărului“
Atît de harnic şi de eficace in 

ultimii ani, serviciul de informare 
bibliografică al bibliotecii „Astra“ 
îşi semnalează din nou prezenţa în 
viaţa publicisticii sibiene, prin edi
tarea unei noi lucrări iconografi
ce, „Colaboratorii Luceafărului“. 
Evenimentul se înscrie, Înainte de 
toate, ca un omagiu în timp, închi
nat uneia dintre cele mai presti
gioase publicaţii din Sibiu şi din 
Transilvania, de la a cărei apariţie 
s-au însemnat, nu de mult, 70 de 
ani. Mai departe, noua lucrare a- 
părută sub egida bibliotecii „As
tra* este un instrument ştiinţlfio 
de maximă utilitate tn mina spe
cialiştilor, a cercetătorilor istoriei

culturii sibiene şl transilvănene, 
a publicului interesat de ambianţa 
spirituală a timpurilor trecute, a 
profesorilor, a studenţilor şi & e- 
îevilor chemaţi să cunoască în pro
funzime viaţa publicisticii şi a li
teraturii sibiene dintr-o epocă a ei 
de înaltă renaştere. Şi poate că 
argumentele nu sînt încă destule 
pentru a semnifica în termenii a- 
decvaţi însemnătatea unor aseme
nea Intîlniri intelectuale. în orice 
caz, va trebui să notăm că acest 
al patrulea catalog al colecţiei ico
nografice a bibliotecii este, toto
dată, cea de a 20-a publicaţie scoa
să aici în ultimii ani, ceea ce sub
liniază constanţă şi perspectivă ia 
munca unei instituţii atît de rigu
ros organizate.

Lucrarea propriu-zisă impune, ca 
şi celelalte, prin calitatea şi rafi
namentul întregului edificiu grafic, 
făcîndu-se remarcabilă mai ales 
prin acurateţea clişeelor, întotdeau
na de o claritate şi de o curăţe
nie perfecte. înţelegem că acest 
atuu este fundamental pentru o pu
blicaţie de profil iconografic, dar 
ne şi îndatorăm cu o recunoştinţă 
niciodată strivită talentaţilor ti
pografi sibieni, care ne fac şi aici 
dovada înaltelor posibilităţi compe
titive de care dispun. Nu mai pu
ţin semnificative se relevă apoi ce
lelalte compartimente ale muncii 
editoriale, dar şi organizarea ca a- 
tare a lucrării, ţinuta ei ştiinţifică.

Ca şi in alte prilejuri, pagina ti
părită ne trimite şi acum la o 
semnătură anume, care ge exprimă 
şi aici autoritar, fndatorlndiu-sei E- 
lena Dunăreanu.

ION HATEGANTJ

Importantă sumă de bani. Fără să 
stea pe gînduri s-a dus la dirigin
tele său, prof. T. Costea, să se sfă' 
tuiască. N-aveau nici un indiciu 
pentru stabilirea păgubaşului. Au 
anunţat peste tot d a r . . .  fără re
zultat. Banii sínt la loc sigur şi-şi 
aşteaptă stăpînul, datorită cinstei 
şi corectitudinii unui PIONIER.. 
Marcel Greavu este de pe acum 
adevărat cetăţean. Părinţii şi das 
călii săi pot fi mîndri !

C u r i p ţ ă  
la... p o lite ţe

Vînzătoarea Rozalia Sălii, de la 
magazinul alimentar „Feroviarul“, 
din str. Lupeni nr. 3, este tînără, 
„munceşte bine, este energică“ — 
ne spune responsabilul magazinu
lui. Pînă aici totul este în ordine. 
Da r . . .  uneori „îşi iese din pe
peni“. Se supără, ţipă, trînteşte. 
Nimeni nu-i poate intra fn voie. 
Cumpărătorul, doritor de marfă de 
calitate, nu poate crîcni în faţa re
vărsării de „energie“ a vînzătoarei 
Şi pleacă, nemulţumit şi jignit.

în comerţ avem oameni bine pre 
gătiţi profesional, corecţi şi poli- 
ticoşi. Cu atît mai mult apar drept 
stridente şi deplasate „ieşirile“ ne
controlate ale unora dintre ei. Să-i 
ajutăm să înveţe din greşeli!

Pregătirea temeinică a 
producţiei anului 1973
(Urmare dia pag. I)

ce or! prin angajarea de fonduri su
plimentare, ci prin eforturi de inte
ligenţă. Sarcina nr. 1 a anului vii
tor — creşterea eficienţei economice 
în toate sectoarele producţiei mate
riale — trebuie să fie deci abordată 
pe de o parte din unghiul înregistră
rii unor sporuri importante la pro
ductivitatea muncii, iar pe de altă 
parte pe linia eforturilor constante 
de reducere a costurilor de producţie 
şi a cheltuielilor materiale pe uni
tatea de produs.

în  fiecare unitate economică, la 
oricare loc de muncă vor trebui^ ne
întârziat declanşate acţiuni largi de 
examinare critică a modului cum sint 
utilizate capacităţile de producţie, 
suprafeţele productive, a metodelor 
de organizare şi conducere a fabri
caţiei, a nivelului calitativ al produ
selor, a gradului de valorificare a 
unei tone de metal, combustibil, a 
unui metru cub de lemn. Utilizarea 
forţei de muncă, recrutarea, pregăti
rea şi ridicarea calificării cadrelor, 
eliminarea neajunsurilor serioase din 
domeniul aprovizionării şi al coope
rării interuzinale eficiente trebuie 
să constituie obiectul unor măsuri de 
mare eficacitate fără de care va fi 
dificilă abordarea cu deplin succes 
a sarcinilor mobilizatoare ale anului 
1973.

Punerea in valoare a avantajelor 
incontestabile pe care le asigură sti
lul de muncă colectiv, grija perma
nentă pentru traducerea in fapt a 
fiecărei propuneri valoroase emana
tă din dorinţa oamenilor muncii de 
a munci mai spornic va trebui să 
constituie cheia de boltă a întregii 
activităţi economice concrete. Avem, 
de pildă, conturat la aceastŞ oră un 
plan de economii la materii prime, 
materiale, combustibili şi enerqie 
pentru anul 1973 cu o valoare globa
lă de peste 24 milioane Iei. Nu ne-am 
propus aic* să decretăm dacă aceas
ta. înseamnă mult sau puţin, dar in
contestabil valorificarea deplină a 
consecinţelor pozitive ce decurg din 
dubla calitate a oamenilor muncii,, 
poate si trebuie să ducă la depăşirea 
actualelor prevederi. De altminteri

măsura adoptată de recenta plena
ră a C.C. al P.C.R. privind instituirea 
controlului muncitoresc în întreprin
deri se înscrie ca o nouă contribu
ţie la lărgirea democraţiei economica 
şi asigurarea, pe această bază, a de
plinului realism a sarcinilor de plan.

De o atenţie sporită va trebui şă 
se bucure în continuare programul 
de investiţii. în anul viitor urmează 
să se obţină un spor de producţie in 
valoare de 26,8 milioane lei prin pu
nerea în funcţiune înainte de ter
men a unor obiective industriale noi. 
Prevederea aceasta nu trebuie soco
tită maximală. Grija pentru raţiona
lizarea fronturilor de lucru, _ pentru 
întărirea capacităţii de organizare şi 
execuţie, trebuie să se afirme ca o 
componentă permanentă în activita
tea de investiţii, un mijloc prin care 
se pot crea condiţii propice devansă
rii graficelor de execuţie la fiecare 
obiectiv în parte. Concomitent, ti- 
nimd seama de noile capacităţi ce 
stau alăturat anul acesta potenţialu
lui productiv existent, va trebui să 
se acţioneze permanent pentru scur
tarea duratei de realizare a parame
trilor proiectaţi, astfel încit econo
mia naţională să beneficieze cit mai 
rapid de pe urma acestor noi obiec
tive.

Simpla trecere în revistă a sarcini
lor şi eforturilor pe care le implică 
escaladarea cotei - 1973 din acest cin
cinal, este pe deplin revelatoare. 
Concluzi,a se impune de la sine: va 
trebui să muncim mai bine, mai res
ponsabil pentru prosperitatea ţării, a 
fiecăruia dintre noi.

„Avem tot ce ne trebuie — arăt* 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu — pen
tru a asigura înfăptuirea planului 
pe anul 1973. Depinde numai da 
munca fiecăruia dintre noi, a fiecă
rui comunist, a fiecărui om al mun
cii!“...

...Iar în hotărîrea unanimă a mi
lioanelor de oameni ai muncii de p* 
întreg cuprinsul ţării, am înscris şl 
răspunsul oamenilor cfe prin acesta 
locuri. In el pulsează certitudinea 
deplină a realismului sarcinilor ce 
ne stau în fată. conştiinţa, deplin va
lorificată în fapte, că sîntem în star* 
să facem ceea ce ne-am propus.

Stadiul realizărilor 
lucrărilor de investiţii

(Urmare din pag. I!

Înlocuire a maşinilor universale, de 
mică productivitate, cu maşini-agre- 
gat şi instalaţii complexe cu care 
uzina s-ar putea înscrie in sarcinile 
mari de productivitate ce le are în 
actualul cincinal. Conform recoman
dărilor făcute de recenta plenară a 
C.C. al P.C.R. trebuie să se ajungă 
la un indice de utilizare a maşini
lor şi instalaţiilor de 85 la sută în 
secţiile de bază şi de peste 65 la sută 
în cele auxiliare. Or, acest lucru nu 
se realizează numai prin renunţarea 
ia investiţii neproductive ci şi prin 
utilizarea mai bună a capacităţilor 
existente, unde organizarea are un 
cuvînt greu de spus.

O problemă deosebită, asupra că
reia se impune concentrarea atenţiei 
tuturor factorilor o constituie con
strucţia de locuinţe. Din totalul de 
610 apartamente ce ar trebui con
struite în acest an, din fondul de 
stat, s-au dat în folosinţă doar 484, 
ceea ce reprezintă 79,3 la sută din 
planul anual, în timp ce la cele din 
fondurile populaţiei, din totalul de 
790 apartamente s-au pus în func
ţiune doar 300. Faţă de planul ac
tual, I.C.M.J. urmează să mai reali
zeze, pînă la finele anului, încă 616 
apartamente; 126 din fondul de stat 
şi restul din cel al populaţiei. Ţinînd 
cont însă de stadiul fizic actual al 
fiecărui bloc, se constată mari rămî- 
neri în urmă pe şantierele 2 şi 3 
ale I.C.M.J. unde este oericlitată 
darea în folosinţă a 274 apartamente 
(blocurile 5, 9, 11, 12, 13 din Hipo
drom III şi blocul plombă din Piaţa 
Unirii). Principalele cauze care au 
determinat aceste rămîneri în urmă 
sínt: lipsa forţei de muncă, aprovi
zionarea defectuoasă cu materiale, 
nerespectarea graficelor coordonatoa
re privind succesiunea optimă a lu
crărilor de reţele, neasigurarea fron
tului de lucru pentru perioada de 
iarnă, la începutul anului ’72 şi al
tele. Surprinzător este faptul că, deşi 
întreprinderea a avut de suferit de 
pe urma neasigurării condiţiilor de 
desfăşurare normală a execuţiei lu
crărilor pe perioada de iarnă, în anii 
precedenţi, nici acum, frontul de 
lucru pentru iarna lui 1972-1973 nu 
este asigurat în totalitate. Ţinînd 
cont de stadiul fizic în care se pre
zintă blocurile ce trebuie date în 
folosinţă in acest an, considerăm că 
I.C.M.J. trebuie să se organizeze 
foarte bine pentru a putea asigura 
spatii închise cu posibilităţi de în
călzire Ia lucrările prevăzute ca front 
de lucru pentru anul viitor. Aceleaşi 
aspecte caracterizate prin rămîneri 
în urmă şi situaţii necorespunzătoare 
din punct de vedere al desfăşurării 
lucrărilor în acest anotimp există şi 
pe şantierele de construcţii industria

le. De exemplu la I.C.M.I.A., în spe
cial la lucrarea Fabrica de bere Sadu. 
Din această cauză, de exemplu, est* 
periclitat termenul de punere în func
ţiune a Fabricii de bere Sadu — con
structor Şantierul Sibiu al I.C.M.I.A. 
Ar mai fi de subliniat un imperativi 
pentru că in 1973 toate blocurile se 
vor construi în cartierul Hipodrom 
111 (1 480 apartamente) este necesaB 
ca I.C.M.J. să respecte întocmai sar
cinile cu privire la executarea anti
cipată a reţelelor şi amenajărilor ex
terioare, ceea ce reclamă luarea tu
turor măsurilor de eliberare a ampla
samentelor la care termenul a expi
rat la 30 septembrie 1972.

în concluzie, din analiza stadiului 
realizării lucrărilor de investiţii pe 
cele zece luni de activitate, se des
prinde cu pregnantă ideea că în acest 
sector de activitate trebuie luate da 
urgenţă toate măsurile posibile pen
tru terminarea în bune conditiuni; 
şi sub acest aspect, a celui de al 
doilea an al cincinalului. Biroul Co
mitetului municipal de partid, a în
tocmit un plan de măsuri pentru re
cuperarea rămînerilor în urmă şi 
realizarea integrală a lucrărilor pre
văzute pentru 1972, cu responsabili
tăţi concrete, pentru fiecare factor 
de răspundere. Ceea ce se impune 
a fi subliniat Inedosebi este faptul 
că, indiferent de nivelul la care se 
acţionează, toate măsurile ce se iau 
trebuie să fie circumscrise indicaţii
lor cuprinse în Hotărîrea Plenarei 
C.C. al P.C.R. din 20—21 noiembrie 
a.c. care prevede, printre altele: evi
tarea dispersării forţelor, a resurse
lor financiare şi de muncă; orienta
rea eforturilor spre realizarea şi pu
nerea in funcţiune a investiţiilor cu 
caracter productiv, punîndu-se capăt 
cu desăvirşire construcţiilor supra
dimensionate, costisitoare; pregătirea 
temeinică a condiţiilor de execuţte a 
lucrărilor, asigurarea documentaţiilor 
tehnico-economice, contractarea la 
timp a utilajelor din ţară şi din im
port etc. In acelaşi timp este necesar 
să se ia măsuri pentru dublarea pro
ductivităţii muncii in construcţii, prin 
proiectarea de soluţii bazate pe in
dustrializarea lucrărilor, prin meca
nizarea mai intensă a locurilor de 
muncă, organizarea corespunzătoare 
a muncii şi întărirea disciplinei pe 
şantiere.

Toate acestea, materializate, vor 
întrona, cu siguranţă, un spirit mai 
exigent fată de propria muncă, asi- 
gurînd realizarea în bune condiţiuni 
a planului de investiţii pe '73 şi chiar 
devansarea unor lucrări cu termen 
de punere în funcţiune în anul viitor, 
recuperarea rămînerilor în urmă din 
acest an şi încadrarea în sarcină de 
realizare a obiectivelor de investiţii 
cuprinse în actualul cincinal.

La Fabrica de mânuşi şi ciorapi Agnita
(Urmare din pag. I)

3 274 000 Iei. In timpul care a mai ră
mas pînă la finele anului se vor con
fecţiona suplimentar 800 000 perechi 
de mănuşi şi ciorapi In valoare de 
9500 000 lei.

De remarcat că 40 la sută din va
loarea producţiei este destinată ex
portului şi că de trei ani fabrica 
nu a avut nici un refuz de calitate 
atît la beneficiarii externi cit şi la 
cei interni.

„Aceste rezultate de seamă — ne 
relatează tovarăşul Constantin Ionescu, 
directorul fabricii — se datorează, în 
primul rînd, interesului general ma
nifestat de salariaţii noştri pentrfi rea
lizarea şi depăşirea sarcinilor de plan 
ca un răspuns prin fapte la chema
rea partidului de a îndepiiai oineina-

lul înainte de termen. Acest interes 
s-a materializat în efortul personal al 
fiecăruia^ de a respecta disciplina teh
nologică, folosirea la maximum a ce
lor 480 minute.

Un aport esenţial l-a avut şi stimu-^ 
larea gîndirii tehnice şi materializarea™ 
acesteia într-o serie de soluţii tehnice 
noi în fluxul tehnologic.

Astfel, s-au mecanizat o seamă de 
operaţiuni manuale cu volum mare 
de muncă: tricotarea degetelor la mă
nuşi, mecanizarea unor operaţiuni la 
ciorapi etc.

îmbunătăţiri substanţiale ale proce
sului de producţie a adus invenţia 
maistrului Mihail Sil! ia maşinile uni
versale automate, invenţie ou o efi
cienţă economică anuală de 195 000 lei.

Rezultate deosebite au avu: o serie

de alte raţionalizări precum şi caii 
carea şi policalificarea a 90 la su 
din muncitori“.

„Conferinţa de dare de seamă şi ai 
geri a organizaţiei noastre de part 
— ne spune tovarăşa Elena Pleşe 
secretara comitetului — a lansat 
foarte valoroasă iniţiativă privind r 
vizuirea şi deci îmbunătăţirea tehn 
logiei de fabricaţie: Fiecare ingint 
tehnician şi economist să facă o pr 
punere care, aplicată în producţie, 
dea o producţie suplimentară ecli 
valenţă cu salariul Iui pe un an < 
zile. Pînă în prezent au fost înreg 
strate deja şase propuneri care v 
zează. în general, creşterea produ 
tivităţii muncii şi reducerea nivelul 
de cheltuieli materiale. Aceste prop: 
neri au o valoare antecaieulată c 
234 000 lei.
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o. iv . A,

încheierea discuţiilor pe marginea proiec
tu lu i de rezoluţie e labora t de România, privind 

în tă rirea  rolului Naţiunilor Unite in viata in ternaţională
Naţiunile Unite — 29 — Corespon

dentul Agerpres,. Constantin Alexan
driaié, transmite: In încheierea dis
cuţiilor pe marginea proiectului de 
rezoluţie elaborat de România,. îm
preună cu alte 31 de state, coautoare, 
proiect adoptat în unanimitate de 
Adunarea Generală, asupra creşterii 
rolului Organizaţiei Naţiunilor Unite 
In viaţa internaţională, au luat cu- 
vîntul reprezentanţii Indiei, Norve
giei, Republicii Costa , Rica, Republi-. 
d i Peru, Finlandei şi Iranului.

Exprimind poziţia guvernului său, 
•P. K, Banerjee. ambasador, reprezen
tantul permanent al Indiei la Oficiul 
Naţiunilor Unite din Geneva, a de
clarat: „Naţiunile Unite pun la d is-, 
poziţia statelor,' şi yor continua să 
pună, mijloace prin care toate ţă ri- .' 
le, mari şi mici, .participînd pe baza 
egalităţii lor' suverane, la procesul 
politic de stabilire, şi, menţinere a 
păcii şi secnrităţii internaţionale, pot 
înfrupta problemele comune prin co
operare-şi planificar.e,a unui viitdr. 
mai bun. Mă alătur: celorlalte ,de!e-, 
gaţii feiicitînd , România pentru 'in i- , 
tlatiya de. a aduce problema spori
rii rolului O.N.U. 'în dezbaterea, 
noastră“.

Subliniind prevederea - rezoluţiei’ 
prin «are statele -sínt chemate să-şi. 
spună cuvîntul în problema modali-, 
ităţilor de sporire a rolului organiza
te i ,  vorbitorul a subliniat că, „în 
«cest fel, putem da expresie , preve
derilor Cartei, potrivit căreia O.N.U. - 
ia fost concepută ca. un centru pen
tru  armonizarea.acţiunilor statelor în 
scopul realizării obiectivelor comune 
ale Naţiunilor Unite, Ţările neali
niate, accepţîind ideea că O.N.U. este 
» reflectare a evoluţiilor din lumea 
.contemporană, consideră, în acelaşi 
timp, că organizaţia poate exercita 
o influenţă pozitivă asupra acestor 
Involuţii şi contribui, astfel, !a pro
movarea păcii şi progresului. De a- 
tteea, reafirmînd rolul O.N.U. în lu
me, ţările nealiniate şi-au exprimat 
iJorinţa de a întreprinde acţiuni co
mune pentru a îmbunătăţi eficacita
tea Naţiunilor Unite şi a o transfor
ma într-un instrument pentru asigu
rarea păcii şî securităţii mondiale“.
; Relevînd progresul impetuos al cu- 
tteririlor ştiinţei şi tcRnölögifel, etdU- 
eerea sub auspiciile O.N.U. a noi do
menii de colaborare, ca spaţiul cos
mic, teritoriile submarine, energia 
nucleară, mediul uman etc., reprezen
tantul Indiei a arătat că acestea re
clamă sporirea cooperării internaţio
nale multilaterale, întrucît in ciu
li» realizărilor obţinute în relaţiile

internaţionale; în aceste domenii,' at
mosfera. mondială este încă departe 
de a fi dominată de un spirit de 
securitate şi calm., In context, vorbi
torul a amintit situaţia din Indochi
na, Orientul Apropiat, sudul. Africii, 
fluctuaţiile din sistemele monetar şi 
comercial internaţionale, majorarea 
decalajelor economice dintre statele 
în curs d e . dezvoltare şi cele puter
nic industrializate. „Toate, aceste 
probleme, pot fi rezolvate prin stric
ta respectare de către toaté statele 
a, celor, şapte principii prevăzute în 
rezoluţia pe care o analizam şi care 
au fost cristalizate în declaraţiile a- 
doptátg de cea de-a 25-a Sesiune a 
Adunării Generale a O.N.U.“,

Ole Algard, ambasador, reprezen
tantul permanent al Norvegiei la
Q.N.U., a declarat: ..Delegaţia Nor
vegiei felicită România pentru , ini
ţiativa ..de, a înscrie problema rolului
O.N.U, pe agenda sesiunii. Acest 
p.unct constituie pentru, noi o piatră 
de încercare: ce . fel de organizaţie 
mondială dorim, să avem? Şi dacă, 
intr-adevăr, dorim o organiza ţie,, pu
ternică. şi eficientă, cit, de mult sin
tern ■ noi. dispuşi să contribuim, atît 
pe plan politic,. cît şi m aterial/ia a- 
tingerea acestor obiective?“ '
, Reprezentantul. Norvegiei a subli

niat, în continuare, că ..principalul 
rol ai Naţiunilor Unite rămine acela 
de a acţiona ca un instrument pentru 
menţinerea păcii şi securităţii inter
naţionale. De asemenea, •organizaţia 
trebuie să servească drept un in
strument eficient pentru soluţionarea 
problemelor economice, sociale, cul
turale şi umanitare. Activitatea sa în 
acest domeniu serveşte edificării pă
cii, precum . şi eliminării nedreptăţii 
şi subdezvoltării".

La rîndul său, Jose Luis Molina, 
ambasador, reprezentantul perma
nent al Republicii Costa Rica la 
O.N.U., a afirmat: „cînd delegaţia 
română ne-a invitat să ne dăm con
cursul la pregătirea proiectului de 
rezoluţie, ţara mea a fost fericita de 
a accepta această minunată Idee a 
unei ţări care iubeşte sincer pacea şi 
doreşte progresul tuturor popoarelor. 
Noi considerăm că dezbaterile furni- 
zeâză o posibilitate excelenta de * * 
se trece în revistă în şedinţa plena
ră a Adunării Generale aspectele pe 
oare le considerăm a fi fundamenta
le funcţionării organizaţiei“.

„Progresul înregistrat în direcţia 
Înţelegerii internaţionale, a conti
nuat vorbitorul, între state apatţi- 
nînd unoT sisteme socral-politrce di-
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*.S.P. IUGOSLAVIA. —  Uzinele LITOSTROJ din Ljubljana, unul din cele 

m*l mari obiective ale industriei constructoare de maşini din Iugoslavia, 

produc diferite tipuri de turbine, motoare Diesel, instalaţii hidraulice şi auto

mobile. In foto: Aspect din una din secţiile uzinelor LITOSTROJ

Plenara C.C. 
al P.C. din Austria

ferite a deschis, fără îndojală, o per
spectivă mai largă cooperării între 
toate ţările şi căutării acelor obiec
tive comune care să ne conducă spre 
progres şi un viitor mai bun pentru 
întreaga omenire. In acest feb vom 
reuşi să concertăm voinţa noastră 
politică şi eforturile noastre în lupta 
împotriva sărăciei, ignoranţei şi 
maimitriţiei care ameninţă vaste zone 
aie globului“. I

Ambasadorul Perez de Cuellar, re
prezentant permanent Ia O.N.U. al 
Republicii Peru, a felicitat guvernul 
român pentru iniţiativa sa şi 3 sub
liniat că punctul înscris pe agendă 
de România constituie un avertis
ment şir  în aceiaşi timp, o invitaţie 
la acţiune pentru s «păra această or- 
ganizaţie _ împotriva, inoperativitătii 
şi rutinei. De aceea, considerăm cS 
acest proiect de rezoluţie, care este 
rezultatul unei gîndiri serioase şi al 
consultărilor atente, constituie, fără 
îndoială, primui, pas spre întărirea 
puterii de acţiune a Naţiunilor Unite. 
Ceea ce încercăm să facem noi în 
prezent este cheia eficacităţii orga
nizaţiei noastre: într-un ouvînt, 
transpunerea în viaţă a hotărîrilpr, 
recomandărilor, ideilor valoroase ca
re slnt zilnic proclamate în diverse 
formule şi forumuri aie Naţiunilor 
Unite“.

Aarno Karhilor, ambasador, repre
zentantul permanent al Finlandei la 
O.N.U., după ce a subliniat necesita
tea de a se da curs iniţiativei Ro
mâniei privind întărirea rolului 
O.N.U. în viata internaţională, a a- 
rătat că „adevărata securitate inter
naţională poale fi clădită numai pe 
respectarea universală a principiilor 
fundamentale ale Cartei Ó.N.U.: ab
ţinerea statelor de Ia folosirea for
ţei sau a ameninţării cu forţa, nein
tervenţiei în treburile interne ale 
ailora, respectarea integrităţii teri
toriale şi independentei politice a 
altor state*.

Referindti-se îa proiectul de rezo
luţie. ambasadorul Finlandei a sub
liniat că acesta este baza de pe care 
se pleacă în edificarea rolului orga
nizaţiei. „în lunile ce urmează, noi 
trebuie să ne concentrăm asupra mă- 
surilor practice avansate în cadrul 
dezbaterilor de diverse delegaţii, 
toate urmărind îmbunătăţirea pozi* 
ţipi Naţiunilor Unite în via!», politi
că internaţională*.

Fereydoun Hoveyda, ambasadorul 
Iranului Ia O.N.U., a declarat că „da. 
că există îfttr-adevăr v reo , temă ca
re ar trebui sa se bucure de priori
tate în atenţia noastră, atunci aceas
ta este cea » întăririi rolului Naţiu
nilor Unite în menţinerea, şi conso
lidarea păcii şi securităţii interna
ţionale, dezvoltarea cooperării între 
naţiuni şi promovarea normelor de 
drept internaţional în relaţiile dintre 
state, întrunit problema amplificării 
rolului O.N.U. este o preocupare de 
bază şi permanentă a politicii exter
ne a ţării mele, ne este deosebit de 
plăcut să subliniem că. mulţumită 
iniţiativei României, această proble 
m3 importantă este acum subiectul 
atenţiei noastre speciale ta actuala 
sesiune“.

„Eficacitatea organizaţiei noastre 
depinde, în primul rîod, de voinţa 
politică a statelor membre de a fo
losi pe deplin posibilităţile pe care 
le oferă organizaţia, întrucil, — con
siderăm noi —, Carta şi instituţiile 
fondate in baza ei sint un cadru ni
merit si sănătos pentru menţinerea 
păcii şi securităţii“.

Vlena 29 (Agerpres). — In zilele 
de 26 şi 27 noiembrie a avut loc o 
plenară a Comitetului Central al- 
Partidului Comunist din Austria. In 
baza rapoartelor prezentate de Wal
ter Wachs şi Erwin Scharf, membri 
ai Secretariatului C.C., participanţii

au examinat sarcinile partidului co
munist în lupta pentru apărare,a in
tereselor oamenilor muncii din Aus
tria şi au adoptat in această pro
blemă un proiect de rezoluţie.

Plenara a hotărît să convoace 
Congresul ordinar al P.C. din Aus
tria în luna ianuarie 1974.

Situaţia din Namibia 
dezbătută în Consiliul 

de Securitate

I I! Manifestări consacrate aniversării?

Naţiunile Unite 29 (Agerpres). — 
Consiliul de Securitate a început dez
baterile asupra situaţiei din Namibia, 
Secretarul general al O.N.U,. Kurt 
WaldBeim, a asigurat pe membrii 
Consiliului că Naţiunile Unite vor 
contmuüxsă depună eforturi pentru 
soluţionarea fără întîrziere a acestei 
probleme, în virtutea dreptului popu
laţiei Namibiei la autodeterminare şi 
independenţii. Referindu-se ia misiu
nea reprezentantului său special, Al
fred Eschcr, în R.S.A. şi teritoriut 
sud-vest-airican, Waldheim a decla
rat că, „în ciuda prăpastiei care se
pară poziţia guvernului de la Preto
ria de cea a O.N.U., este de dorit ca 
uşa pentru noi contacte să nu fie 
închisă. Un aspect util al acestei mi
siuni, a spus ef, este că au fost în
lăturate -orice dubii — dacă mai exis
tau — asupra aspiraţiilor politice aie 
poporului namibian".

tn alocuţiunea sa, reprezentantul 
Etiopiei, Zewde Gabre-Selassîe, a 
condamnat energic regimul sud-afrî- 
can pentru refuzul de a se conforma 
deciziilor O.N.U. şi aspitaiiilof po
porului namibian. El a cerut R.S.A. 
să-şi clarifice interpretarea pe care 
este dispusă să o dea autodetermină
rii Namibiei, să accepte prezenţa 
O.N.U. în sud-vestul african şi să 
abandoneze planurile de divizare a 
teritoriului.

Vorbind în numele Organizaţiei 
. Unităţii Africane, reprezentantul Ma
rocului, ministrul de externe Ahmed 
Taîbi Benhima, a declarat că regimul 
sud-african a utilizat misiunea Es
ther doar pentru a face declaraţii 
unilaterale, refuzînd să negocieze cu 
bună-credinţă. El s-a pronunţat pen
tru continuarea misiunii, în condiţiile 
unei „clarităţi absolute a scopului ei*.

Dezbaterile Consiliului vor fi re
luate astăzi (joi) dupa-amiază.

proclamării republicii
Moscova 29 — Corespondentul 

Agerpres, L. Duţa, transmite: La 
Biblioteca de literatură universa
lă din Moscova s-a deschis expo
ziţia cărţii tehnice româneşti, ma
nifestare încadrată în „zilele ştiin
ţei şi tehnicii româneşti“, ce se 
desfăşoară în Uniunea Sovietică 
în cinstea celei de-,a 25-a aniver
sări a proclamării republicii în 
România.

Bonn 29 — Trimisul special A- 
gerpres, Vasile Crişu, transmite: 
Cu prilejui celei de-a 25-a aniver

sări a proclamării republicii, la 
lectoratul de limbă şi literatură 
română de la Universitatea din 
Köln a avut loc un simpozion cu 
tenia „România de astăzi, peisaj 
şi cultură“.

Cadre didactice şi studenţi vest. 
germani care au vizitat ţara noas
tră au împărtăşit din impresiile 
lor, relevînd frumuseţea peisaju
lui şi valoarea culturii româneşti.

în încheierea simpozionului, a 
luat cuyintul conf. dr. Pompiliu 
Mareea, conducătorul lectoratului, 
care a vorbit despre cultura româ
nească contemporană. I
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Pe fronturile de luptă 
din Indochina

Vietnamul de sud 29 (Ageipres). 
— După cum informează agenţia de 
presă „Eliberarea“, forţele patriotice 
din Vietnamul de sud, în  cursul a- 
tacuTilor lansate ia 27 noiembrie în 
zona oraşului Puang Tri, au scos din 
luptă 200 de militari inamici. Tot la 
27 noiembrie, inamicul a pierdut 200 
de militari în luptele desfăşurate în 
alte puncte ale provinciei Quang Tri.

în  provincia My Tho, relatează a- 
genţia „Eliberarea", în primele 20 de 
zile ale lunii în curs, forţele de par
tizani şi regionale au anihilat 370 de 
militari inamici, tn zona Trung Lo de 
sud, în intervalul 26 octombrie — 15 
noiembrie, au fost scoşi din luptă 
880 militari ai inamicului, care a su
ferit şi însemnate pierderi în tehni
că de lupta.

★
Cambodgia 29 (Agerpres). - -  Du

pă cum transmite agenţia khmeră de

inform aţii, în zilele de ţ9 şi 20 no
iembrie, forţele patriotice din Cam
bodgia au scos din luptă peste 1 400 
de militari inamici.

Principala acţiune s-a desfăşurat 
pe şoseaua nr. 5, unde, ia 19 noiem
brie, patrioţii au interceptat o co
loană motorizată a inamicului, sco- 
ţînd din luptă 1 200 de militari. Toa
te ceie 50 de vehicule care formau 
coloana au fost distruse.

R. P. CHINEZĂ. — Uzina de ma» 
şinî-unelte din oraşul Kunming, j 
care produce maşini de mari di
mensiuni şi maşini şi aparate de 
precizie, sî-a mărit în ultimul timp, 
considerabil producţia. In foto: 
cîîeva maşini produse la Uzina» 
de maşini-unelte din Kunming '
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EVENIMENTUL PE S C U R T
•  GUVERNUL ARGENTINIAN A 

INTERZIS ORICE REUNIUNE SAU 
DEMONSTRAŢIE LA REŞEDINŢA 
FOSTULUI PREŞEDINTE JÜAN PE- 
RON, aflată Ia Vincente Lopez, loca
litate situată Ia 20 km nord de Bue
nos Aires —- informează agenţia 
France Presse.

Un comunicat al Ministerului da 
interne precizează că această măsu
ră a fost adoptată în virtutea stării 
de urgenţă in vigoare în Argentina.

•  ÎNCERCAREA DE REGLEMEN
TARE A DISPUTEI ANGLO-ISLAN- 
DEZE IN PROBLEMA PESCUITULUI 
A EŞUAT DIN NOU. Convorbirile de 
la Reykjavik au fost întrerupte, re-, 
prezentanţii celor două ţări neputînd 
ajunge la un acord asupra număru
lui şi tonajului vaselor britanice că
rora Ii s-ar permite o derogare par
ţială de la interdicţia de a pescui în 
anumite puncte ale noii limite de 
50 de mile a apelor teritoriale islan
deze.

•  INTR-UN INTERVIU ACORDAT 
SÂPTÂMÎNALULUI „CENTE". MINI
STRUL ITALIAN DE EXTERNE, GIU
SEPPE MEDICI, a subjiniat necesita
tea eliminării tuturor cauzelor încor
dării din regiunea Mării Mediterane,

care împiedică sau limitează coope- 
rarea ţărilor riverane. Ministru! ita
lian a menţionat că recenta întîlnire 
din capitala Maltei, la care au par
ticipat premierul maltez, ministrul de 
externe libian şi ministrul de externe 
al Italiei, a avut drept scop promo
varea unor iniţiative de lărgire a co
laborării între statele bazinului medi
teranean.

0 AGENŢIA CHINA NOUA A 
DAT PUBLICITĂŢII COMUNICATUL
COMUN privind stabilirea de relaţii 
diplomatice, la nivel de ambasadă, 
între R.P. Chineză şi Republica Ciad.

•  MINISTRUL ECUADORIAN AL 
FINANŢELOR, NESTOR VEGA MO
RENO, şi-a prezentat marţi, demisia 
preşedintelui ţă r i i  Guillermo Rodri
guez Lara — anunţă agenţia Prensa 
Latina. Demisia a fost acceptată pe 
loc. Se aşteaptă ca şeful statului 
ecuadorian, care este şi prim-minis- 
tru. să procedeze Ia o remaniere a 
cabinetului, a cărui componenţă ur
mează să fie anunţată in următoarele 
zile,

0  LA TRÍPOU S-AU ÎNCHEIAT 
CONVORBIRILE PURTATE INTRE 
ABDUL RAHMAN AL IRIANI. PRE

ŞEDINTELE CONSILIULUI REPUBLI
CAN AL REPUBLICII ARABE YE
MEN, ŞI SALEM ROBAYA AU, PRE
ŞEDINTELE CONSILIULUI PREZI
DENŢIAL AL REPUBLICII DEMO
CRATICE POPULARE A YEMENU
LUI.

După cum transmite postul de ra
dio Tripoli, citat de agenţiile France 
Presse şi U.P.I., în urma tratativelor 
s-a ajuns ia un acord privind crearea 
unei uniuni a statelor Yemenite, care 
se va numi Republica Yemen cu capi
tala la Sanaa.

0  POTRIVIT UNOR DATE PUBLI
CATE DE FEDERAŢIA INDUSTRII
LOR DIN R. F. A GERMANIEI, pro
ducţia de automobile a scăzut în a- 
ceasta ţară, în primele zece luni ale 
anului, cu 7,4 la sută faţă de aceeaşi 
perioadă a anului trecui.

0 UNITĂŢI APARŢINÎND FOR
ŢELOR ARMATE ALE REGIMULLT* 
RASIST DE LA SALISBURY au pă
truns la sflrşttul săptămînii trecute, 
in apele teritoriale ale Zambieî p» 
iacul Kariba, s-a a mintát, potrivit 3- 
genţiei Associated Press* capital* 
zambtană, Lusaka.

Grover na torul districtual pentru 
provincia de sud a declarat că, în 
ultimul timp, trupele guvernului 
Smith se dedau în mod frecvent la 
acte de violare a teritoriului zambian.

0  DELEGAŢIA CONSILIULUI 
NAŢIONAL AL FEMEILOR DIN 
REPUBLICA SOCIALISTĂ ROMÂ
NIA, condusă de Suzana Gâdea, 
preşedinta consiliului, oare face 
o vizită ín R. A. Egipt, s-a întâlnit 
cu dr, Aisha Rateb, ministrul a- 
facerilor sociale,: cu care a avut 
o convorbire cordială. Au fost 
discutata unele aspecte ale dez
voltării relaţiilor dintre organiza
ţiile de femei din cele două ţări.
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Sensurile scrutinului neo-zeelandez
Aşa cum s-a anunţat, alegerile ge

nerale desfăşurate la sfîrşitul săptă- 
mînii trecute în Noua Zeelandă s-au 
încheiat cu victoria surprinzător de 
categorică a. partidului principal al 
opoziţiei, Laburist, care a obţinut 56 
din cete 87 de locuri in parlament 
(faţă de numai 21 cucerite de Parti
dul Naţional, de guvernămlnt). Son
dajele de opinie şi comentariile ob
servatorilor prefiguraseră,. pina în 
ajunul scrutinului, o luptă strînsă, u- 
şorul avans pe care păreau să-I de
ţină laburiştii fiind considerat insu
ficient şi neelocvent prin el însuşi. 
Aceste previziuni ţineau cont într-o 
mare măsură de rezultatul alegerilor, 
precedente, desfăşurate în 1969, în 
care Partidul Naţional reuşise să ob
ţină doar patru mandate în plus fa
ţă de rivalul său: adică 44-—40. (în 
ceea. ce priveşte votul popular, cefe 
doua partide fuseseră separate doar 
de 1 ia sută din voturi), lata, însă, 
că, în aceşti trei ani, în electoratul 
neozeelandez au survenit,mutaţii im
portante şi doar faptul că ele nu 
au fost sesizabile, pe de-a întregul, 
înâînte de scrutin a făcut ca propor
ţiile s-uccesului Partidului Laburist să 
pară surprinzătoare. Ce a determinat 
această schimbare spectaculoasă a 
raportului de forţe de pe arena po
litică neo-zeelandeză?

Partidul National a avut de sufe
rit de pe urma faptului că s-a aflat 
la conducerea ţării 20 din ultimii' 23 
de ani, continuu după 1962. Bl a ră1 
mas, în esenţă, prizonierul trecutului 
său, marcat, mai ales în ultimii ani, 
de dificultăţi economice serioase şi. 
pe. piami! politicii externe, de un 
imobilism-evident. Inflaţia a fost anul 
trecut de 9 !a sută, după ce în 1970

se cifrase la 10 la sută. Creşterea 
economică fost neglijabilă, iar şo
majul s-a apropiat de perioada ani
lor '30. Situaţia economică a ultimi
lor trei ani a continuat, de- fapt, o 
tendinţă mai veche, reproşată fostu
lui lider al partidului, Keith Hoiyoa- 
ke. Din ce in ce mai frecvent în ul
tima perioadă, Holyoake a fost cri
ticat deschis în sinul partidului de 
guvernământ pentru opoziţia faţa de 
cererile privind restructurarea eco-'

COMENTARIU

nomică, pentru refuzul de a transfe
ra centrul de greutate al producţiei 
de la agricultură la industrie. Con
ştienţi de pericolele pe care această 
stare de lucruri le putea avea in
tr-un an electoral, liderii partidului 
au recurs în februarie 1972 la înlo
cuirea lui Holyo'ake cu John Mars
hall şi la redistribuirea funcţiilor în 
guvern. Acum este evident, însă, că 
remanierea nu a dus la rezultatele aş
teptate, în riadta faptului că o anu
mită ameliorare în ceea ce priveşte 
şomajul şi inflaţia a fost realizată. 
(Cifrele disponibile pentru acest an 
indică, de pildă, o creştere a preţu
rilor în ritmul de 6,4 la sută, mai 
scăzut decît în ultimii ani).

A cîntărit, de asemenea, foarte 
greu în rezultatul alegerilor persis
tenţa guvernului într-o politică ex
ternă care, in ânum.ite direcţii esen
ţiale, nu a întrunit adeziunea celei 
mai mari părţi a electoratului. Direc

ţii care au oferit Partidului Laburist 
tocmai punctele forte ale programu
lui său politic, în cursul campaniei 
electorale, laburiştii s-au pronunţat, 
între altele, pentru recunoaşterea
R. P. Chineze, pentru transformarea 
pactului militar S.E.A.T.O. într-o or
ganizaţie nemilitară, pentru retra
gerea trupelor neo-zeelandeze din 
Malayezia şi Singapore. Un alt atuu 
electoral al Partidului Laburist, de 
data aceasta pe plan intern, l-a con
stituit introducerea în parlament a 
proiectului de lege privind regle
mentarea relaţiilor din industrie, a- 
supra căruia dezbaterile urmau să fie 
încheiate de viitoarea Cameră a Re
prezentanţilor. Respins de laburişti, 

'proiectul de lege este profund ne- 
popular, el prevăzînd sancţiuni dras
tice pentru oamenii muncii aflaţi în 
grevă.

Deşi neaşteptat prin proporţiile 
sale, succesul opoziţiei a demonstrat, 
aşadar, că majoritatea populaţiei 
neo-zeelandeze s-a pronunţat pentru 
schimbare în sensul realist preconizat 
de laburişti, care şi-au bazat de fapt 
întreaga campanie electorală pe a- 
ceasta cerinţă, în prima conferinţă 
de presă oferită după enunţarea re
zultatelor oficiale, noul prim-mînis- 
tru, Norman Kitk, şi-a exprimat ho- 
tărîrea de a proceda la „schimbări 
numeroase“ în politica externă a ţă
rii. El a declarat între aitele, că gu
vernul va lua cit se poate de curînd 
iniţiative noi în direcţia recunoaşte
rii R. P.7Chineze, a retragerii trepta
te a Noii Zeelande din pactul
S. E.A.T.O. şi extinderii colaborării în 
zona Pacificului.

C. ŢINTEA

DUPĂ GUSTUL FEMEII
Firma „Fiat“ face o mare re

clamă viitoarelor modele de au
tomobile, care, după cum se de
clară, „vor fi pe placul tuturor,'în 
special pe placul femeilor“. Ple- 
cînd de la faptul că femeia este 
partenerul aproape permanent al 
bărbatului ia volan şi că tot mai 
multe membre ale „sexului slab" 
îşi conduc singure maşinile, spe
cialiştii de la „Fiat“ s-au adre
sat, pentru prima dată, femeilor, 
solicitîndu-le sprijinul în proiec
tarea tipului ideal <îe maşină, a 
maşinii viitorului! Se pare că a- 
ceastă colaborare este fructuoasă. 

.Clienţii aşteaptă cu nerăbdare au
tomobilul conceput după gustul 
femeii...

ACUPUNCTURA
Veche de peste 5 000 de ani, 

acupunctura îsi face treptat in
trarea în Europa. După cum anun
ţă ziarul „Bunte Österreich“, în 
ouTînd vor pleca în R. P. Chineză 
trei medici renumiţi din Viena 
pentru a studia la faţa locului e- 
ficacitatea acestei metode teta- 
peutice deosebite.

UN NOU WESTERN 
CU JOHN WAYNE

Batrinul, dar veşnic tînărul 
John Wayne, a terminat de eu- 
rînd’ un nou western, regizat, de 
Burt Kennedy, care poartă titlul 
„Jefuitorii de trenuri“. Nimeni nu 
mai ştie precis numărul filmelor 
veteranului cowbOylor americani, 
dar unele ziare occidentale nu 
uită să ţină socoteala cîştiguriior 
acestuia, care se ridică la mai 
multe milioane de dolari pe ani

CEL MAI LUNG POD 
SUSPENDAT DIN LUME

Japonezii au în studiu o serie' 
de proiecte în legătură cu con

struirea, pină in anul 1935, a 
cinci poduri uriaşe care vor face 
legătura > intre principalele insule 
ale arhipelagului nipon şi care 
vop costa un miliard 290 milioa
ne de yeni! Unul din acestea va 
fi podul suspendat ce va. ti con
struit deasupra strîmtorii Akashi, 
unind insulele Kobe şi Awagî. 
Construcţia va avea o deschide
re  centrală de 1 580 metri şi este 
considerat ce! mai lung pod de s- 
cést gen din lume!

MATTO GROSSO —
I.OC DE TRECERE

Cu toate măsurile luate pe plan 
mondial de a se zăgăzui comerţul 
cu stupefiante, traficanţii găsesc 
mijloace din cele mai ingenioase 
pentru a-şi transporta marfa. Can
tităţi importante de cocaină, de 
provenienţă boliviană, sínt expe
diate spre S.U.A. şi Europa prin 
intermediul unor aeroporturi clan
destine construite in regiunea 
braziliană, greu de străbătut — 
Matto Grosso. Potrivit presei bra
ziliene, traficanţii bolivieni expe
diază cocaina, în special cu a- 
vioanele, spre cele... 350 de aero
porturi din Matto Grosso, de un
de alte avioane duc „preţioasa“ 
încărcătură în S.U.A. şi de acolo 
mai departe în Europa. De Ia 
10 000 de dolari cît costă un ki- 
Ugrani de cocaină în Bolivia, a- ■! 
junge la Sao Paulo la 35 000 de 
dolari, iar în S.U.A: la un preţ de 
cîteva ori mai mare!

NU ESTE UN TATA IDEAL...
Un judecător din Santa Monica 

(California) a hotărît să-î scoată 
de sub îngrijirea lui Mickey Roo
ney pe cei patru copii ai săi, de
oarece, ca tată, marele actor „nu 
are un trecut prea bun"... în sen
tinţă se precizează că un om ca
re a fost de şapte ori căsătorit 
nu prezintă suficiente garanţii ca 
educator al copiilor săi!
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